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16. srečanje delavske
solidarnosti

Pobratena mesta Gornji Mila-
novac, Kamnik, Kotor, Slavon-
ska Požega, Stmmiea, Peć, Trav-
nik in Zrenjanin so si bila tri dni,
od 15. do 17. septembra zelo bli-
zu. Pravzaprav na enem mestu, v
Zrenjaninu, kjer je bilo 16. sre-
čanje delavske solidarnosti, ki se
ga je, k-ij; je že tradicija, udeieži-
lo po štirideset sindikalnih aktivi-
stov iz vsakega pobratenega me-
sta.

Kar dvanajst ur vožnje s sicer
udobnim Kompasovim avtobu-
som je bilo potrebnih, da smo
prišli do cilja, do Ečke, kraja, le
nekaj kilometrov oddaljenega od
Zrenjanina. Tu so se avtobusi iz
vseh pobratenih mest zlili v kara-
vano in tu smo se prvič srečali z
našimi gostitelji v dvorcu, ki je
preurejen v prijeten gostinski
objekt, v katerem je tuđi stalna
razstava sodobne umetnosti.

Karavana avtobusov je nekaj
pred šesto pripeljala v Zrenjanin,
pred mladinski dom, kjer smo se
znova srečali z gostitelji in z nji-
hovo bogato kulturo. Pripravili
so nam namreč pester program,
iz katerega je vela tuđi vsa slož-
nost in bratstvo na tem naro-
dnostno najbolj pisanem območ-
ju, saj samo v Zrenjaninu živi 24
narodnosti. Predstavili so nam
mešani zbor Koča Kolarov, reci-
tatorje in igralce, popotno utru-
jenošt so pregnale folklorne sku-
pine Petefi Šandor, Lumina, Je-
dinstvo in Pionir. Udeležence ka-
ravane je pozdravil tuđi predsed-
nik zrenjaninske občinske skup-
ščine Milan Bubreško, pa tuđi
predsednik sindikata iz Strumice,
ki bo gostiteljica prihodnjega
srečanja.

Naslednji dan, torej v petek,
so bili udeleženci srečaaja delav-

ske solidarnosti v gosteh pri de-
lavcih Ladjedelnice Begej, Me-
tal-progresa, tovarne klobukov
Begej, Ribiškega gospodarstvu
Ečka, Nafta-gasa, Zitoprodukta,
Industrije olja, PD Zrenjanin in
v Tobačni industriji. Pokazali so
nam njihovo proizvodnjo, nam
opisali dosedanje delovne uspe-
he, pa tuđi razvojne nacrte, ki so
seveda vpeti v dolgoročni pro-
gram gospodarske stabilizacije.

Tuđi popoldne je bilo delovno,
udeleženci srečanja delavske so-
lidarnosti so namreč prisluhnili
Dušanu Bogdanovu-Senki, članu

Udeleženci 16. srečanja delavske solidarnosti vstopajo v mladinski dom v Zrenjaninu

• Občina Zrenjanin meri prek
1300 kvadratnih kilometrov, ima
okrog 140 tisoč prebivalcev, od
tega okrog 60 tisoč zaposlenih.
Med narodi in narodnostmi, ki
živijo na tem območju, je največ
Srbov, sledijo Madžari, Jugoslo-
vaiu, komuni, Slovaki, Romi,
Hrvati in drugi. Občina ima prek
110 tisoč hektarov kinetijskih
porršin, obdelanih je okrog 90
tisoč.

predsedstva zveznega sindikata,
ki jim je nanizal osnovne značil-
nosti dokumenta Kraigherjeve
komisije ter temeljne naloge sin-
dikata pri uresničevanju tega do-
kumenta. Po tem so se sestali še
predstavniki marksističnih cen-
trov ali organizacij, dan pa se je
končal s tovariškim srečanjem v
hotelu Vojvodina.

V soboto dopoldne so udele-
ženci srečanja položili venec k
spomeniku narodnega heroja
Žarka Zrenjanina in si ogledali
mesto, po kosilu pa, radi ali nera-

di, sedli v avtobuse in se ođpeljali
vsak v svojo smer.

Omeniti moramo še pogovor
predsednikov občinski sindikal-
nih svetov pobratenih občin in
nekaterih drugih družbcnopoli-
tičnih delavcev, na katerem so
analizirali dosedanje rezultate
sodelovauja med pobratenimi
mesti. Nišo bili najbolj zadovolj-
ni, ugotovili so, da je v občinskih
izvršnih svetih in v delovnih or-
ganizacijah premalo volje, da bi
prišli kaj dlje od pogovorov o
sodelovanju, čeprav to ne pome-
ni, da sodelovanja splph ni. To-
da, gospodarske razmere so (ake,
da bi ga moralo biti več, in sicer
na osnovi spontane želje in po-
trebe delovnih kolektivov. Ob
tem so kritično opozorili na neu-
resničevanje sprejetih sporazu-
mov in menili, da vsaj med po-
bratenimi občinami ne bi smeli
delati drugače, kot je v njih zapi-
sano, na primer, ko gre za nakup
surovin, za sovlaganja in po-
dobno.

Pogovarjali so se še o mono-
grafiji, ki naj bi jo izdali skupaj
ob tretjem krogu srečanj delav-
ske solidarnosti in menili, da bi
nalogo zaradi stabilizacije za ne-
kaj časa odložili. Govora je bilo
tuđi o tem, naj bi srečanja zaradi
stabilizacije organizirali le vsako
drugo leto, vendar predlog ni do-
bil polne podpore, saj bi tako
vsaka od pobratenih občin sreča-
nje organizirala vsako šestnajsto
leto, kar pa gotovo ne prispevalo
k medsebojnemu spoznavanju,
krepitvi bratstva in enotnosti.
Varčevati je namreč mogoče tuđi
drugače. Kamničani so na primer
letos za srečanje delavske soli-
darnosti vzeli dopust.

J. T.

Kje ste delegati?
Bolj ali manj splošnih, načelnih ter ponavlja-

jočih se ugotovitcv o težavah in slabostih pri
uresničevanju delegatskih odnosov na vseh rav-
neh imamo najbrž že kar dovolj. Bolj malo pa je
konkretnih podatkov o vzroldh, zakaj se delega-
ti iz posameznih delegacij ne udeležujejo sej
zborov občinske in skupščin SIS, zakaj ne kaže-
jo nobenega zanimanja za delo v delegacijah in
v skupščinah. Za ponazoritev te trditve ni treba
seči daleč nazaj. V tem pogledu je bila, na
primer, zelo zgovorna junijska seja občinskega
zbora združenega dela.

Ena od osrednjih točk na tej seji je bila
razprava o uveljavljanju delegatskih odnosov v
občini Kamnik.

O tako aktualnem vprašanju, ki zadeva delo-
vanje delgatov in njihovo učinkovitost, ni bilo
na seji zbora združenega dela nobene razprave.
Izjema je bil le predsednik občinskega sindikal-
nega sveta. Delegati so bili tiho. Nihče se ni
vprašal, kje je vzrok, da je na tej seji manjkalo
kar 16 od 64 delegatov, od teh 14 neupravičeno,
ali skoraj četrtina. Nihče se ni vprašal, zakaj
delegatov, ki ne izpolnjujejo nalog, zaupanih od
svojih volilcev pred letom in pol, nihče ne vpra-
ša, zakaj ne pridejo na seje, jih ne pokliče na
odgovornost, še manj pa, da bi kje predlagali
njihov odpoklic. Seveda ni res, da so vedno sami
krivi za svojo neaktivnost. Tuđi vodje delegacij
marsikdaj pozabijo, da so dobili gradivo in da se
je treba dogovoriti in določiti delegata za sejo.
Da je tuđi med njimi treba iskati krivce, je
pokazala tuđi udeležba na zadnjem posvetu.

Torej le gre za konkretne primere, za določe-

ne ljudi, katerih število pa ni nepomembno.
Zato bi se morale družbenopolitične organi-

zacije, še zlasti pa sindikat v organizacijah zdru-
ženega dela vprašati, kaj so storile za to, da bi
pomagale delegatom pri njihovem delu. Pred-
vsem pa bodo morale več storiti, da bi prek
delegacij v skupščinske zbore prišlo več zadev,
ki neposredno zadevajo interes delovnega člo-
veka in občana.

Prav zato bo treba odgovoriti tuđi na vpraša-
nje, zakaj so bili delegati zbora združenega dela,
ko so na že omenjeni seji imeli na dnevnem
redu rezultate petmesečnega gospodarjenja v
občini, povsem tiho. Rezultati pa, kot vemo,
nišo zavidljivi, problemov je obilo. Delegati bo-
do morali sami bolj posegati v razpravo, zlasti
kadar gre za probleme njihove delovne organi-
zacije. Ali ni morda del vzroka za pasivnost
delegatov tuđi dejstvo, da jim v delovnih orga-
nizacijah na zaupajo dovolj. Zakaj morata po-
Ieg sedmih svojih delegatov na zboru združene-
ga dela razlagati problematiko direktorja delov-
nih organizacij. Delegati pa so tiho.

Ali ni to nekaj podobnega, kot če bi šel
predsednik izvršnega sveta skupšcine v republi-
ško skupščino razlagat probleme in stališča ob-
čine, čeprav imamo v republiški skupščini svoje
delegate. To bi se nam zdelo nenormalno in
nesprejemljivo. V občini pa se nam to ne zdi
tako. To so sicer na videz drobci, vendar počasi
najdejo delegatski sišem. O njih bi bilo treba
konkretneje spregovoriti in te slabosti odpraviti.
Z naćelnimi stališa si ne borno kaj prida poma-
gali. F. S.

Sejem bil je živ
Sredi drugega tedna v septem-

bru je središče Kamnika zopet za
nekaj dni sprentenilo svojo vsak-
danjo podobo. Dnevi turizma in
obrti naj bi poleg dneva narodnih
noš postali tradicionalni in se-
stavni del številnih slovenskih
tradicionalnih (mističnih in kul-
turnih prireditev, za kar si ka-
mniško turistično društvo, kot
glavni organizator priredirve, še
posebej prizadeva.

V dvorani nad kavarno Vero-
nika so bili že v četrtek na ogled
izdelki domače obrti; razstavljalo
je okrog 60 kamniških obrtni-
kov. Verjetno bi jih lahko še več,
če bi imeli na razpolago primer-
nejši prostor^ Tuđi letos je bil
glavni narnen razstave vsaj delno
seznaniti mlade z nekaterimi po-
klici zasebnih obrtnikov; razsta-
vo si je res ogledalo kar precsjš-
nje število kamniških šolarjev.

Na Titovem trgu so na okrog
30 stojnicah zasebniki in delovne
organizacije ponujali obiskoval-
cem najrazličnejše blago. Še zla-
sti veliko je bilo »idej« za naj-
mlajše, ki so staršem pridno
praznile denarnice. Sicer pa kra-
marji tuđi tokrat nišo namenjali
pozornosti izvirnosti izdelkov,
temveč predvsem zaslužku, kar
ježe star običaj na podobnih sej-
mih. Kljub temu pa so kaj zase
našli tuđi tišti z zahtevnejšim
okusom in nasprotniki kiča.

Večere so popestrile nekatere
kulturne prireditve, od promena-
dnega koncerta do ljudskih ple-
sov in pesmi na Titovem trgu in
Trgu prijateljstva. V hotelu Ma-
lograjski dvor pa je bila kar dve

in folklornih skupin ter prikaz
številnih, že skoraj pozabljenih
domaćih opravi!, ki so jih za ta
dan na traktorjih in vozovih po-
nazorili krajani Srednje vaši. Pri-
tegnil je tuđi nastop folklornih

soboti zapored modna revija, na
kateri so štiri prikupne maneken-
ke prikazale najnovejše jesen-
sko-zimske modele butike Rja-
bina.

Osrednji in brez dvoma najza-
nimivejši del prireditev je bil v
nedeljo popoldne, ko so si števil-
ni obiskovalci od blizu in daleč
ogledali mimohod narodnih noš

skupin in predstavitev narodnih
noš na Trgu prijateljstva. Kljub
nestanovitnemu nedeljskemu
vremenu je prireditev uspela, /a
dobro počutje in zabavo pa so
dokaj dobro poskrbeli tuđi ka-
mniški gostinci in narodnozabav-
ni ansambli. Morda je bilo na
veseliŠčnih prostorih tokrat ćelo
preveč živahno.

M. J.

Harmonikarja iz Mengša

Skupina iz Lupoglava

Poziv za pobude in predloge za pripravo programa dela zborov
Skupšcine občine Kamnik za leto 1984

V skladu s 174. in 178. členom poslovnika Skupšcine občine
Kamnik poziva Skupščina občine Kamnik delegacije temeljnih
samoupravnih organizacij in skupnosti, samoupravne interesne
skupnosti s področja družbenih dejavnosti in materialne proiz-
vodnje, družbenopolitične organizacije, občinski odbor pri
Medobčinski gospodarski zbornici in druge organe in organiza-
cije v občini, da dajo Skupščini občine Kamnik pobude in
predloge za pripravo programa dela zborov Skupšcine občine
Kamnik za leto 1984.

Pri pobudah in predlogih za pripravo programa dela zborov
Skupšcine občine Kamnik je potrebno izhajati iz že sprejetih
usmeritev, da naj bi Skupščina občine Kamnik v prihodnjem
letu obravnavala le tište zadeve, ki sodijo v njeno pristojnost in
jih je potrebno nujno obravnavati in o njih odločati v letu
1984. Pri tem je treba zlasti dati poudarek:

- obravnavi dolgoročne gospodarske stabilizacije;

- spremljanju uresničevanja politike in aktov, ki so bili
sprejeti v Skupščini občine Kamnik v letošnjem in preteklih
letih;

- pripravam in sprejemanju resolucije o družbenoekonom-
ski politiki in razvoju občine Kamnik in SR Slovenije za leto
1985;

- nadaljnji obravnavi odlokov, ki so bili programirani v
sedanjem obdobju, vendar postopek sprejemanja še ni bil v
celoti opravljen.

Prosimo, da pobude in predloge pošljete predsedstvu Skup-
šcine občine Kamnik najkasneje do 1. novembra 1983, da bi
tako omogočili pravočasno obravnavo in sprejem programov
dela zborov Skupšcine občine Kamnik za letO' 1984.

PREDSEDNIK
SKUPŠCINE OBČINE KAMNIK

mag. Ivan Justinek
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Telefoni
bodo zvonili

Dela na PTT omrežju v kra-
jevnih skupnostih Komenda,
Križ, Moste gredo h koncu.
Gradbeni odbor za izgradnjo te-
lefonskega omrežja krajevnih
skupnosti Komenda, Križ, Moste
je imel pred dnevi sestanek z
predstavniki PTT in izvajatcem
gradbenih del.

Po zagotovilu izvajalca grad-
benih del bodo vsa dela zaklju-
čena predvidoma do konca letoš-
njega septembra. Čas med 30.
septembrom in 15. oktobrom je
rezerviran za tehnični prevzem in
priprave za vključevanje naroč-
nikov.

Po 15. oktobru pa bodo po
zagotovilu predstavnikov PTT
pričeli tuđi z vključevanjem na-
ročnikov, za kar so že zagotovlje-
ne ekipe.

Izvajalec gradbenih del je
opravil vsa dela v predvidenem
roku. Da so dela potekala po
predvidenem nacrtu, so veliko
prispevali tuđi krajani - bodoči
naročniki telefonskih priključ-
kov, ker so pravočasno poravnali
svoje obveznosti in s tem omogo-
čili tekoče pokrivanje stroškov.

Vse priznanje si zaslužila izva-
jalec gradbenih del tov. Meglič in
Tončka Verbič predstavnica
PTT, ki bdi nad izvajanjem grad-
benih del, saj sta imela veliko
posluha za razreševanje proble-
mov.

Pričakujemo, da se bodo tuđi
delavci PTT - TOZD TELEKO-
MUNIKACIJE odgovorno lotili
priključevanja bodočih naročni-
kov na PTT omrežje. Le tako bo
mogoče zagotoviti, da bo bodo-
čih 400 naročnikov (toliko je bilo
na razpolago številk) po krajev-
nih skupnostih Komenda, Križ,
Moste dobilo telefone v svoje
domove do 29. novembra 1983.

GRADBENI ODBORDela na PTT omrežju v Komendi

40-letnica
Šlandrove
brigade

Na Trojanah, kjer je bila pred
40 leti ustanovljena Šlandrova
brigada, se je v soboto, 10. sep-
tembra, zbralo 820 od 1100 še
živih borcev. Na proslavi ob jubi-
leju 6. SNOUB so se jim pridru-
žili številni delovni ljudje in ob-
čani, med njimi tuđi predstavniki
občinskih skupšđn in družbeno-
političnih organizadj DomžaU
Zaka, Celja, Kamnika in Mozir-
ja, torej oban, ki so brigadi po-
delile domicil.

Na proslavi, ki so jo z bogatim
kulturnim programom popestrili
mešani pevski zbori, recitatorji
ter godbe na pihala iz domžalske
občine, je govoril Janko Sekir-

" nik-Simon. Govoril je o vojni
poti brigade, o prispevku, ki so
ga njeni borci dali v povojni raz-
voj ter o sedanjih gospodarskih
razmerah, v katerih nam, kot je
dejal, manjka vztrajnosti in zag-
nanosti. Prevečkrat, je dodal, go-
vorimo in pišemo: treba bo, kar
bi morali spremeniti v: moramo,
borno storili to in to.

Brigadi so podelili srebrni
znak OF ter listino zahvale dom-
žalske občine, posebno priznanje
pa je prejela tuđi vojašnica Slav-
ka Slandra iz Celja, ki nadaljuje

revolucionarne tradicije 6.
SNOUB S. Šlandra.

Na posebni slovesnosti pa je
Mitja Ribičič, prvi politični ko-
misar brigade, podelil posebna
priznanja vsem borcem te briga-
de, ki so letos praznovali 70.
rojstni dan. Priznanje so prejele
tuđi občine, v katerih ima briga-
da domicil, organizatorji prosla-
ve na Trojanah.

SERVIS ŠIVALNIH STRO-
JF.V Klanćar Tine, Vir, Ču-
farjeva 6, Domžale - odprto
od 14. do 18. ure, sobota od
8. do 12. ure.

POPRAVEK
V 15. številki Kamniškega ob-

čana je v zahvali Janeza Kneta
tiskarska napaka. Pravilno se
glasi: - Žalujoči: brata in sestre
ter drugo sorodstvo.

Kaj pg baraka?
Z veseljem smo pričakali asfal-

tiranje Aškerčeve ulice v Kamni-
ku. Preseneča pa nas, da ta ulica
ne bb v celoti urejena. Vzrok je
baje neka stanovanjska baraka,
vpisana v zemljiški knjigi kot last
Severja iz Kamnika in stoji na
cestišču ulice. V imenu zaintere-
siranih občanov prosim, da se za-
deva okrog odstranitve barake
pojasni tuđi v Kamniškem obča-
nu. Pred leti je stanovalec barake
Burgar ponujal krajevni skupno-
sti, oziroma občini to barako v
nakup za 2 stara milijona din.
Ker ta vsota za krajevno skup-
nost, oziroma občino ni bila spre-
jpml̂ iva, je Burgar prodal za na-
^ • n o vsoto barako sedanjemu
stanovalcu. Mogoče vsa zadeva

Iglede rešitve ni tako zamotana
fkot kaže, samo loiiti se je bo
f treba. Čim kasneje, tem dražja
bo in zahtevnejša!
V imenu zainteresiranih občanov

' IVAN J AMŠEK

Dopisujte
v Kamniški
občan

Zlati znak za
»dolgo cesto«

Vlado Steldasa, ki že dvajset
let vozi tovomjake na dolgih
progali v Kemijski industriji
Kamnik, je pred dnevi dobil
veliko priznanje - tovarna Dai-
mler-Benz iz Nemčije mu je
poslala zlati znak, ki ga je pri-
služil, ker je prevozil s svojim
mercedesom milijon in 55 tisoč
Idlometrov brez generalnega
popravila.

Na vprašanje, kako prevoziti
tako dolgo »cesto« brez popra-
vil vozila, je dejal: »Tu ni prav
nobene skrivnosti. Skrbeti je
treba za avtomobil, ga redno
vzdrževati, potem ni nobenih
težav. Preden sem postal šofer,
sem nekaj let delal kot avtome-
hanik, zato znam pomagati
svojemu tovornjaku.«

- Kakšno je pravzaprav priz-
nanje, ki ste ga dobili?

»To priznanje dobijo vozni-
ki, ki brez generalnih popravil,
ražen rednih vzdrževalnih del,
prevozijo 100.000, 500.000,
milijon in več kilometrov. Take
znake bi sam moral dobiti že
pred leti, vendar se je nekaj
zapletlo, tako sem jih sedaj do-
bil več naenkrat. Priznanje je
sestavljeno iz posebne diplo-
me, značke in znaka, ki se pri-
trdi na avtomobil.«

- Kako to, da ste postali šo-
fer?

»Vedno so me zanimali avto-
mobili, za njih me je navdušil
oče, ki je dobil vozniško dovo-
ljenje že 1929. leta. Ko sem

izbiral poklič, sem se tako od-
ločil za avtomehanično solo, ki
je bila pred leti še pogoj za
vozniški izpit za tovornjak.«

- Je v Sloveniji mnogo voz-
nikov, ki bi dobili tako prizna-
nje kot vi?

»Zdi se mi, da sem edini, saj
je naše podjetje prvo pri nas
kupilo model tovornjaka, ki ga
vozim, vendar tega ne morem
trditi. Vem pa za mnogo šofer-
jev, ki so prejeli priznanja za
100.000 in 500.000 kilome-
trov.«

- Kaj vam priznanje po-
meni?

»Priznanje mi mnogo pome-
ni, predvsem pa me veseli, da
sem ga dobil za svoj štirideseti
rojstni dan. To je zame najlep-
še darilo.«

- Delo voznika je prav go-
tovo naporno. Kako gleda na
vaše odsotnosti družina?

»Delo je v resnici naporno,
vendar pa ga z veseljem oprav-
ljam, zato mi ni težko. Družina
se je že privadila, da sem doma
le v soboto in nedeljo, čez te-
den pa pridem le na »obisk« za
kako uro ali dve.«

- Boste še dolgo ostali zvesti
tovornjaku?

»Prav gotovo bom še nekaj
časa ostal za volanom, saj rad
vozim. Rad bi prevozil še nekaj
100.000 kilometrov s svojim
vozilom.«

Mateja Reba

Kaj se skriva v
»Pisarniškem
servisu«

Kamnik je bogatejši za novo
servisno delavnico - pred nekaj
tedni je začel delovati v Parmovi
2 (nasproti tovarite Utok) Pisar-
niski servis, prvi v naši občini.

Lastnik Franc Lukan, ki je po
pokliču finomehanik (a tuđi uči-
telj, čeprav se s poučevanjem ni
nikoli ukvarjal), je prej dolga le-
ta delal pri zasebniku v Domža-
lah, letos pa je sklenil poskusiti
»na svoje«.

- Kaj vse se pravzaprav skriva
za imenom Pisarniški servis, s
kakšnuni popravili se ukvarjate?

»Strojev, ki jih popravljam, ne
morem našteti, saj jih je preveč,
lahko pa nekako v grobem raz-
delim: navadni in električni pi-
salni stroji, elektronski računal-
niki, razmnoževalniki, blagajne,
pa še kaj bi se našlo.«

- Kako pa je trenutno z re-
zervnim! deli za vse delovne pri-
pontočke?

»Kot v mnogokaterih servisih
je tuđi v pisarniških težko z re-
zervnimi deli, vendar pa se je
treba nekako znajti. Obrtniki
smo zelo dobro povezani, poma-
gamo drug drugemu in med se-
boj menjujemo rezervne dele,
dobro pa sodelujemo tuđi z orga-
nizacijami združenega dela, tako
da večjih zagat ni.«

- Koliko časa je treba čakati
pri vas na popravilo?

»Težko je točno reci, koliko
časa traja, da stroj popravim,
trudim pa se, da bi bila čakalna
doba čim krajša, posebno pri
strojih, ki so nujno potrebni n.
pr. blagajne v trgovini mnogo-
krat popravim kar prek vikenda.
Če je treba, grem po stroj tuđi
sam in ga pripeljem nazaj.«

- Se sodobni pisarniši stroji
pogosto kvarijo?

»Zelo pogosto, zato je za nas
vedno precej dela. Glavni krivec
pa je po mojem slab material.

- Sedaj delate že kar nekaj
časa, so se stranke že navadile na
vašo novo delavnico?

»Kljub temu, da je servis odprt
sele kratek čas, imam dovolj de-
la. Seveda pa precej ljudi ne ve
za delavnico in zato Še vedno ozi-
jo stroje na popravilo v Ljublja-
no ali v Domžale. Čeprav bi si
lahko prihranili prevozne stro-
ške. Vendar pa sva z Andrejem
Uranom, ki mi pri delu pomaga,
prepričana, da bo po novem letu
delo zaživelo tako, kot je treba.

M. REBA

OD VSEPOVSOD
• Število delavcev v ZKS se zmanjšuje

LJUBLJANA - Po podatkih statistične službe pri CK ZKS je bilo
lani izključenih iz ZKS 257 delavcev, izstopilo jih je 328, zaradi
različnih vzrokov pa je prenehalo članstvo še 480 drugim delavcem.
V letošnjih šestih mesecih je bilo iz vrst ZJCS i/ključenih 163,
izstopilo jih je 328, crtanih pa je bilo 234 delavcev. Lani je bilo med
novosprejetimi člani 996 delavcev, letos, do konca junija, pa 383. Po
tej statistiki je moč ugotoviti, da se število delavcev neposrednih
proizvajalcev v vrstah ZKS tako kot v zadnjih dveh letih zmanjšuje.

• Predlog o skupnih jedrih je nestrokoven
LJUBLJANA - Skupna programska jedra so premalo strokovno

pripravljena, so međ drugim ugotovili na seji društva slovenskih
pisateljev, poleg tega pa je po mnenju pisateljev predlog nepotreben
oziroma nesmiseln. V sedanjem programu pouka književnosti v
Sloveniji je po ugotovitvah na tej seji kvečjemu premalo povedanega
o madžarskih in albanskih pisateljih, kar pa je mogoče pripraviti brez
temeljitih pretresov. Na seji so hkrati poudarili, da je treba problem,
kako naj bi se narodi in narodnosti v SFRJ med seboj bolje spoznali,
resiti drugače, ne pa v obliki, ki ogroža nekatere temeljne oblike
slovenske književnosti v šolah.

• Za sedaj je turizem prinesel 499 milijonov
dolarjev v

BEOGRAD - Kot ugotavlja Narodna banka Slovenije, so do 10.
avgusta tuji turisti pri nas potrošili 499 milijonov dolarjev, kar je v
primerjavi z lanskim deviznim dohodkom za 39 odstotkov več. V
Turistični zvezi Jugoslavije pravijo, da je sedaj pri nas še 290-tisoč
tujih turistov.

• Uvoz ni zadovoljivo pokrit z izvozom
LJUBLJANA - Jugoslovanski blagovni izvoz je v letošnjih osmih

mesecih v primerjavi z cnakim obdobjem lani komaj nekaj večji, v
Slflveniji pa za 5,4 odstotka. Na konvertibilno območje se je izvoz v
tem času povečal za 15,1 odstotka (Slovenija je tovrstni izvoz pove-
čala za 13,4 odstotka). Pokritost uvoza z izvozom se je v tem obdobju
v primerjavi s sedemmesečnim poslabšala, čeprav je Jugoslavija
avgusta izvozila za nekaj več kot 48 milijard dinarjev, kar je za 18,5
odstotka več kot avgusta lani.

Delitev bonov za obdobje
oktober-deeember 1983

Delitev bonov za registrirana motorna vozila, neregistrirana
in neevidentirana motorna vozila ter kmetijske stroje bo v
naslednjih KS ter OZD:

1. V KRAJEVNEM URADU MOTNIK za krajane KS
Motnik in KS Špitalič

2. V KRAJEVNEM URADU LAŽE za krajane KS Tuhinj,
KS Šmartno in KS Pšajnovica

3. V ZADRUŽNEM DOMU SREDNJA VAS za krajane
KS Srednja vas in KS Sela.

4. V GASILSKEM DOMU STRANJE za krajane KS Ka-
mniška Bistrica, KS Godič in KS Crna

5. V KINO DOMU KAMNIK za krajane KS Center, KS
Mekinje ih KS Tunike

6. V SREDNJESOLSKEM CENTRU RUDOLFA MAI-
STRA, za krajane KS Novi trg, KS Nevlje ter KS Vranja peč

7. V PROSTORIH STANOVANJSKO-KOMUNAL-
NEGA GOSPODARSTVA KAMNIK za krajane KS Zaprice
in KS Perovo

8. KINO DOM DUPLICA za krajane KS Duplica
9. V KULTURNEM DOMU ŠMARCA za krajane KS

Šmarca in KS Volčji potok
10. V KRAJEVNEM URADU KOMENDA za krajane KS

Komenda, KS Moste in KS Križ
11. V PROSTORIH KS PODGORJE za krajane KS Pod-

gorje
12. V PROSTORIH SKUPŠČINE OBČINE KAMNIK za

obrtnike
13. ZA INVAUDNE OSEBE v prostorih za socialno delo,

Titov trg 9 Kamnik
Bone borno delili v KS: 28. in 29. 9. 1983 od 9. do 19. ure.
Lastniki motornih vozil dvignejo bone na veljavno prometno

dovoljenje, za vozila, ki so registrirana v občini Kamnik, za
neregistrirana vozila in stroje pa na podlagi računa, garancij-
skega lista, ali drugega dokumenta s katerim dokazuje, da je
lastnik.

Informacije dobite na oddelku za notranje zadeve.

IZVRŠNI SVET

Pershingi dvigujejo temperaturo
Velika većina opazovalcev do-

gajanja v Zahodni Evropi je
mnenja, da bo letošnja jesen vro-
ča; pri tem seveda misli jo na
okoliščine, ki bodo nastale oziro-
ma že nastajajo zaradi namera-
vane namestitve ameriških raket
srednjega dosega persh/ng. Sre-
dišče te vroče politične jeseni bo
nedvomno ZR Nemčija, kar je
morda presenetljivo glede na
njeno zgodovino. Toda znači/no
je, da mirovno gibanje prav v tej
državi dobiva moć, ki presega iz-
kušnje tradicionalnih političnih
strank, medrem ko v drugih za-
hodnoevropskih državah takšne-
ga razmaha ni doživelo. Ne glede
na to, kakšno moč si je mirovno
gibanje v posameznih državah
ustvarilo, pa je jasno, da pred-
stavlja silo, ki je ni mogoče mir-
no prezreti.

V čem je pravzaprav poseb-

nost in moč mirovnega gibanja?
Prva in potemtakem tuđi bistve-
na je ta, da temelji predvsem na
spontanosti ljudi, na mišljenju,
da se je treba z vsem/ razpoložlji-
vimi metodami upreti resnično
nesmiselni oboroževalni tekmi.
Toda v okviru obstoječih politič-
nih sistemov je bil tako imenova-
ni institucionalni protest vse
manj možen, zato se mirovno gi-
banje za teka k tištim oblikam
protesta, ki so bili vsaj še pred
nedavnim neobičajni, so pa zato
sedaj kar učinkoviti. Čas, ki so si
ga še spomladi izposlovale zaho-
dnoevropske vlade za sprejetje
dokončne odločitve o namestitvi
pershingov, se izteka. Toda pot
do te odločitve bo veliko boJj
neprijetna in prav v tem vidi mi-
rovno gibanje svojo največjo pri-
ložnost. Če pravimo, da je neko-
liko presenetljivo, ker se je mi-

rovno gibanje najbolj razvilo v
ZR Nemčiji, je to po svoje tđdi
razumljivo: država predstavlja
center NATO obrambe pred
Vzhodom in je potemtakem tuđi
ogroženost ljudi največja. Morda
bi lahko v tem iskali vzrok za
večjo m/ačnost mirovnih gibanj v
drugih zahodnoevropskih drža-
vah, čeprav je takšno razmišlja-
nje nekoliko kratkovidno.

Seveda pa ostaja odprto vpra-
šanje, koliko bodo mirovna giba-
nja pripomogla (če sploh bodo) k
odločitvi, da pershingi vendarle
ostanejo v skladiščih. Vse bolj se
zdi, da jim bo opešala moč zaradi
abstinence druge strani: težko je
namreč verjeti, da bi se v državi
Varšavskega pakta razvilo po-
dobno gibanje in s tem po svoje
manifestiralo »neenotnost« ljudi
in oblasti.

J. KOVAČIČ
Vlado StekSasa in Marjan Vadnav s tovornjakom
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Usposabljanje
mladih
prostovoljcev

Letos je občinski štab za teri-
torialno obrambo skupno z
OŠTO Domžale organizirat in
izvajal večdnevno usposabljanje
mladine - prostovoljcev in žensk
v teritorialni obramhi.

Poudarek je bil na spoznava-
nju oborožitve, streljanju, spoz-
navanju koncepta SLO in DS ka-
kor tuđi družbeni aktivnosti mla-
dih. Usposabljanje je potekalo v
zelo prisrčnem in delovnem
vzdušju, z rezultati pa smo lahko'
vsekakor zadovoljni. Kljub ome-
njenim pozitivnim stranem vzgo-
je pa je potrebno poudariti in
pokazati na pomankljivosti, ki se
pojavljajo pred usposabljanjem,
to je med evidentiranjem.

Vse prevečkrat prevladuje od-
klonilno mnenje do tovrstnega
usposabljanja predvsem s strani
staršev, kar je prav gotovo posle-
dica neinformiranosti o tovrstni
vzgoji. Tuđi v splošni družbeni
praksi se pojavlja, da marsikdo
ocenjuje dejavnost posamezni-
kov in organov, pa čeprav o nje-
govem delu nima tuđi najmanj-
šega pregleda in tuđi ni pristojen
za ocenjevanja.

Prav zaradi tega se pojavljajo
razne govorice in nepotrebne be-
sede o načinu vzgoje, o obnaša-
nju mladincev, o veseljačanje
itd.... Kritično ocenjevanje dela
je vsekakor pozitivno če pa je to
nepravilno, neobjektivno, zmot-
no, pa to škoduje namejiu tovrst-
nega usposabljanja.

V sistemu splošne ljudske
obrambe in družbene samozašči-
te naj bi imel vsakdo svojo
obrambno dolžnost, tako se te
dolžnosti delijo na: služenje v
JLAi v rezervni sestavi JLA in
TO, kakor tuđi na dolžnosti kot
so v civilni zaščiti, narodni zaščiti
civilne dolžnosti v SLO in DS
itd...

Dekle, ki se pojavi v obleki
pripadnice civilne zaščite, ne
vzbuja nikakršne pozornosti, ker
se nam zdi to nekaj povscm nor-
malnega, če pa je v obleki pripa-
dnice teritoriane obrambe oziro-
ma prostovoljke, pa se že pojav-
ljajo razne pripombe, vprašanja.
Tako gledanje se polagoma spre-

minja, kajti v enotah teritorialne
obrambe sodeluje vse več mla-
dink prostovoljk in tuđi žensk.

Ne glede na omenjene težave
pa je pozdraviti mlade, ki se za-
vestno disciplinirano in odgovor-
no vkljuČujejo in podrejajo na-
Čjnu vojašicega življenja. Kljub
mladosti dokazujejo svojo zre-
lost in tuđi pripadnost naši druž-
bi, za razliko od obnašanja neka-
terih starejših vojaških obvezni-
kov, katerim je cilj samo to, kako
bi se vojaške obveznosti resili,
Ce pa jim to ne uspe, pa da bi
usposabljanje preživeli čim bolj

»veselo«. Pri tem moramo izvzeti
večji delež obveznikov, ki oprav-
ljajo svoje dolžnosti z vso re-
snostjo in odgovornostjo. Tuđi
miselnost, da ženske nišo spo-
sobne opravljati dolžnosti v teri-
torialni obrambi, ni na mestu. Za
uspešno nadaljnje pridobivanje
mladih in žena v enote teritorial-
ne obrambe bo vsekakor potreb-
na večja aktivnost pristojnih, ve-
liko pa bi naredili že, če ne bi
mladih in žensk odvraćali od to-
vrstnega usposabljanja z raznimi
neumestnimi izjavami in pripom-
b a m i - A.J.

Po končanem usposaMjanju sledi svečana zaprisega.

Izpiti kinološkega
društva
Kinološko društvo Kamnik je tuđi letos izvedlo izpite po
končanem štirimesečnem tečaju. Tečaj se je pričel aprila in se
ga je udeleževalo 20 tečajnikov.
Junija se je na društvenem vežbališču zbralo 18 tečajnikov in
se jih od teh prijavilo 15 za izpit B in trije za višji izpit I.
Izpiti so zajemali tri discipline: sledenje, vaje poslušnosti ter
obramba in napad.
Vaje sledenja so bile izvedene po okoliških travnikih. Posluš-
nostne vaje so bile izvedene solidno. Pri teh vajah je pse motila
huda vročina, zato so nekateri slabše opravljali to nalogo.
Od 18 prijavljenih jih je 14 zelo dobro opravljalo izpite, 4 pa
bodo izpite opravljali jeseni ali naslednje leto.
Organizacija izpitov je bila odlična, vidi se tuđi, da večje
število ljudi živi z društvom, torej je društvo na pravi poti. To
potrjuje velik interes ljudi za izpite in tuđi prijetno vzdušje
med njimi.
Želimo, da se tuđi v naslednjem letu za tečaj prijavi čim večje
število vodnikov s svojimi štirinožnimi prijatelji

KINOLOŠKO DRUŠTVO KAMNIK:

Ozimnica že nared
Septentber je čas pripravljanja

ozimnice. Za vse tište, ki nimajo
svojih vrtičkov ali njiv, jo tuđi
letos pripravlja Koćna. Na 23
hektarih sadovnjakov poslovne
enote Sadna drevesnica in vrtna-
rija so že iaieU obirati sadje, na-
bavili so tuđi krompir in ćebulo.
Kot že nekaj let doslej, bodo tuđi
letos v sodelovanju z Eto proda-
jali pakete vložene zelen jave.

Letošnja letina sadja je obilna
— 400 ton ga je dozorelo in to ni
skoraj nič manj kot lani. Poleg
hrušk in znanih vrst jabolk je
letošnjo jesen obrodilo že precej
novih sort jabolk kot jonagold,
idared in gloster, ki bodo tuđi že
v prodaji. Za tako veliko količino
sadja je potrebno tuđi mnogo
pridnih rok, da oberejo prepolne
veje. Delavci drevesnice sami ne
zmorejo vsega dela, zato jim vsa-
ko leto priskoči na pomoč od 50
do 70 upokojencev, gospodinj,
delavcev z družinami in drugih.
»Z dodatno delovno silo nimamo
težav,« pravi Franc Tič, vodja
Sadne drevesnice in vrtnarije,«
pred nekaj leti smo imeli razpis v
časopisju in sedaj že vsa leta pri-
hajajo skoraj isti delavci. No, ne-
kaj jih vsakič po nekaj dnevih
omaga, većina pa zdrži do konca
obiranja — to je približno tri te-
dne. Mnogi ćelo izkoristijo letni
dopust zato, da pomagajo pri de-
lu. Zaslužek ni ravno slab - za
zabojček lepo obranih jabolk do-
bi delavec 15 dinarjev in če je
spreten jih lahko napolni šest na
uro. »Sadje bo tako čez nekaj dni
obrano, pa tuđi letošnje cene so
že znane. Jabolka vrste jonatan
bodo po 20 dinarjev, rdeči in zla-
sti delišes in koks po 22 dinarjev,
prodajali pa bodo tuđi manjše

količinih novih sort po 24 dinar-
jev za kilogram. Jabolka slabše
kakovosti bodo naprodaj po 8
dinarjev. Hruške bodo po 35 di-
narjev, manj kvalitetne pa bodo
prodajali tuđi ceneje.

V Sadni drevesnici in vrtnariji
so pri kooperantih nabavili še 30
ton čebule, ki bo naprodaj v 15
in 30-kilogramskih vrečah, kilo-
gram pa bo stal 31 dinarjev.

Pripravili so tuđi 50 ton krom-
pirja, katerega cene še nišo dolo-
čili. Tuđi letos bodo v dogovoru z
Eto prodajali že vloženo zelenja-
vo in sadje v dveh paketih - mali
paket z 12 kozarci bo stal 599

dinarjev, za veliki paket, v kate-
rem bo 24 kozarcev, pa bo treba
odšteti 1180 dinarjev. Vsebina
obeh paketov je približno enaka
kot doslej: kumarice, paprika,
ajvar,vložene slive, gorćica in še
kaj.

Letošnjo jesen bo ozimnica
naprodaj le v prostorih Sadne
drevesnice in vrtnarije, prodajni
prostor pa bo odprt od 7. do 17.
ure med delavniki ter od 7. do
12. ure ob sobotah. Količine sa-
dja in zelenjave, ki so jih pripra-
vili, so precej velike, zato se ni
bati, da bi kdo ostal praznih rok.

MATEJA REBA

Investicije
po starem

V občinski družbeni plan in še
posebej v resolucijo za leto 1983
smo zapisali, da bo združeno de-
lo vlagalo predvsem v tište nalož-
be, ki bodo pomembneje prispe-
vale k povećanju izvoza. To je bil
tuđi eden od pogojev za pridobi-
tev bančnih posojil iz združenih
sredstev v bankali. Zato so tak
dogovor podpisalc tuđi banke.

Na 11. seji zbora združenoga
dela kamniške občinske skupšči-
ne pa je Boris Zakrajšek, pred-
sednik komiteja za družbenoe-
konoinske odnose in razvoj o
tem dejal naslednje:

»Čeprav je v Kamniku trenut-
no za 28 milijard starih din inve-

sticij, ni niti ena investicija za
proizvodnjo, ki bi bila izvozno
usmerjena. Kljub vsem priporo-
čilom se ponavlja stanje iz prete-
klih let.«

Delovne organizacije naložb
prav gotovo ne financirajo samo
z lastnimi sredstvi, pač pa tuđi z
bančnimi posojili. Torej je dogo-
vor o kriterijih za bančna pusoji-
ia, na katera so priscgali ludi vsi
organi Ljubljanske banke, samo
kos papirja, ki nima nobene ve-
Ijave. Sklenemo eno, delatno
drugo. Prav bi bilo, če bi delegati
zbora združenoga dela o tem
vprašanju razpravljali podrobne-
je, z imeni in podatki.

F. S.

Še enkrat: Dražje šolske matice
V 15. številki Kamniškega obćana z dne 12. septembra 1983 je bila v omenjenem prispevkuobjavljena

cena kosila v visini 82,00 din za dnevni obrok in malice v visini 300,00 din mesečno, kolikor naj bi
prispevali učenci osnovnih šol po sklepu komisije za šolsko prehrano pri Občinski izobraževalni skupnosti
Kamnik. V prispevku je bil napaćen izračun deleža staršev za plačilo dnevnih obrokov, zato se za napako
opravičujemo in ponovno objavljamo cene za obrok:

65,60 din plačajo starši, kjer je dohodek na družinskega člana nad 6.000 din
57,40 din plaćajo starši, kjer je dohodek na družinskega člana od 4.801 do 6.000 din
49,20 din plačajo starši, kjer je dohodek na družinskega člana od 3.601 do 4.800 din
41,00 din plačajo starši, kjer je dohodek na družinskega člana od 2.501 do 3.600 din
32,80 din plačajo tarši, kjer je dohodek na družinskega člana do 2.500 din

35 let Svilanita
S pojenjavanjem gospodarske krize po letu

1936 so v Kamniku začeti nastajati manjci tek-
stilni obrati, ki predstavljajo zametke tekstilne
industrije in nastanek današnjega Svilanita. V
Mekinjah je Franjo Iipovec postavil nekaj svi-
larskih statev za tkanje žakarskega blaga za
kravate in naglavne rute, v Šmurci je podjetnik
Alojz Vavpetič organizira! bombažno tkalnico,
ki je poleg ostalega tkala tuđi frotir brisače,
Čeha .liri Ncmec in Josei Čeh pa sta na Zapričah
zgradila tkalnico za frotir.

Leta 1948 je vse te obrate zadela nacionaliza-
cija in Ljudski odbor mestne občine Kamnik je
z odločbo dne 14. februarja 1948 iz nekdanje
žakarske tkalnice Franja Lipovca ustanovil in-
dustrijsko podjetje Svilanit. Podjetje je ob usta-
novitvi imelo 15 statev in zaposlovalo 50 đelav-
cev. Prvi direktor je postal Franjo Lipovec,
kasneje je bil tehnični vodja, direktor pa Anton
Flere.

Leta 1952 se je po sklepu okrajnega Ljudske-
ga odbora Kamnik SVILANITU priključil še
obrat OTEKS iz Šmarce, to je bivše Vavpetiče-
vo podjetje, nato pa še Jugopamuk iz Zapric. V
Mekinjah so tkali svilene tkanine, v Smarci
bombaže, na Zapričah je bilo konfekcioniranje
in finalizacija proizvodnje. 99 delavcev je takrat
proizvedlo letno 34.000 m2 svilenih in 61.000
m2 bombažnih tkanin, iz katerih so izdelpvali
kravate, naglavne rute, šale, brisače, kopalne
rjuhe, kopalne vrečke, kopalne plašče, namizne
prte in prtičke.

Leta 1954 je bilo nabavljenih 40 starih statev
v Litijski predilnici in del teh je bil nato prede-
lan za tkanje frotirja. Raztreseni obrati po Ka-
mniku nišo omogočali organizirane proizvod-
nje, stkanim tkaninam pa je bilo potrebno tuđi
oplemenitenje. V letu 1954 so zato pričeli z
gradnjo oplemenitilnice in barvarne na Pero-
vem, to pa je bil tuđi zametek združitve podjetja
na eni lokaciji.

Razdrobljen asortiman in resne finančne te-
žave so pripeljale podjetje na rob propada. 25.
avgusta 1956 je OLO Kamnik razpustil organe
upravljanja in uvedel prisilno upravo. Prisilni
upravitelj je bil Dušan Jagodic in po dobrem
letu dni je bila prisilna uprava ukinjena. S po-
stopno dograditvijo objektov na Perovem se je
v letu 1959 na Perovo preselila konfekcija, skla-
dišče in uprava, kasneje so dogradili še kotlarno
in nabavili parni kotel.

Večja prelomnica v razvoju podjetja nastopi
v letu 1961, ko je vodstvo podjetja prevzel
Stane Marcijan in sprejeta odločitev, da se bo
podjetje specializiralo za proizvodnjo kravat in
proizvodnjo izdelkov iz frotirja.

V letih 1962 in 1963 se je iz Šmarce na
Perovo postopoma preselila proizvodnja brisač,
končno leta 1966 pa tuđi obrat svile, ki je do
takrat deloval v Mekinjah.

S postopno izgradnjo objektov in nabavo so-
dobnejše strojne opreme ter sprejeto specializa-
cijo so bili doseženi zelo lepi rezultati poslova-
nja. 20. oktobra 1962 je tovarniška sirena ozna-
nila velik dosežek: staro milijardo prometa, zato
pomeni ta datum veliko prelomnico v razvoju in
življenju delovne organizacije. V tem letu je
bilo zaposlenih že 389 delavcev in stkano
1.441.000 m2 tkanin. Že v letu 1961 se je
Svilanit vključil v mednarodno trgovino s pro-
dajo svojih izdelkov na zahodno evropsko trži-
šče in v tem letu je bilo prodano za 18.000
dolarjev blaga.

Z dograjevanjem objektov in modernizacijo
proizvodnje se je povečevalo število zaposlenih,
z dobrim delom pa so se izboljševali tuđi rezul-
tati poslovanja. Kolektiv se je vrsto let odrekal
delu ustvarjenega dohodka ir. ga vlagal v nove
objekte ter modernizacijo proizvodnje. Po letu
1962 je bila zgrajena vrsta objektov, od pri-
pravljalnice, šivalnice, konfekcije, novih proi-
zvodnih prostorov svile ter upravne stavbe z
obratom družbene prehrane.

Po 35 letih razvoja šteje kolektiv SVILANI-
TA sedaj 813 zaposlenih v dveh TOZD, to je
TOZD Frotir, TOZD Svila in DSSS. Prihodek v
letošnjem letu naj bi narastel na 1 milijardo 400
milijonov din, od tega pa bo na konvertibilno
tržišče Evrope prodano za približno 4 milijone
dolarjev izdelkov. S specializacijo proizvodnje
ter dolgoletno izvozno usmeritvijo se tako pri-
bližno tretjina SVILAN1TOVIH brisač, kopal-
nih in hišnih plaščev ter modnih rutic in kravat
srečuje s konkurenčnimi artikli na zahtevnem
zunanjetn tržišču od Skandinavije, prek Nemči-
je do Belgije in s strani tujih kupčev že vrsto let
ni reklamacij, niti zaradi kvalitete, niti zaradi
dobavnih rokov. Kot posebno uspešna oblika
izvoznega sodelovanja poteka od leta 1971 s
firmo EGERIA iz Tiibingena v Zahodni Nemči-
ji, kjer je s skupnim sodelovanjem uspelo razviti
proizvodnjo kopalnih plaščev na zelo visokem

kvalitetnem nivoju. Z medsebojnim tehničnim
sodelovanjem pa se v Svilanitu tuđi dvlguje
kvaliteta vseh izdelkov, dviga proizvodnja in
produktivnost in s takšnim delom si je kolektiv
pridobil sloves ne samo največjega proizvajalca

• Ob 35-letniti Svilanita je bila v petek v
tovami slovesnost, saj so odprli nove prostore:
gasttski dom, skladišče surovih in modernizirano
kotlovnica. Ob tem so tovamiški gasila skupaj z
enotanu civilne zašSte pripravili vajo. Istega
dne je bita rudi slovesna seja đelavskega sveta,
na kateri so pođeiili oktobrske in jubilejne na-
grade.

frotirja v Jugoslaviji, temveč spada med večje in
kvalitetnejše proizvajalce frotirja v Evropi, po-
membno mesto pa zavzema tuđi proizvodnja
kravat, rut in šalov.

Zahtevna proizvodnja je v kolektiv vgradila
tuđi skrb za čistoćo, dobre delovne pogoje in
skrb za človeka. Tehnika in tehnologija sicer
počasi zmanjšujeta hmp tkalskih strojev, ki po-
vzroča pri tkalkah okvare sluha in živčnega si-
stema, z zboljševanjem delovnih pogojev in
zmanjševanjem nočnega dela žena pa je bil le
storjen korak k boljšemu jutiisnjemu dnevu,
čeprav ga trenutne gospodarske razmere usmer-
jajo včasih za korak nazaj.

Povećani letni dopusti za delavec, ki delajo v
treh izmenah, sistematski pregledi zaposlenih,
preventivna okrevanja, počitniški dom na Rabu.
koča na Veliki planini in počitniške hišice v
Novigradu ter avto camp prikolice v zdraviliščih
in ob Jadranu, zobna ambulanta v delovni orga-
nizaciji in urejen obrat družbene prehrane naj
bi delavcem omogočili obnovo moći po delu.
ohranjali zdravje in s tem omogočali doseganje
še boljših rezultatov poslovanja.

35 let življenja in dela ni dolga doba v življe-
nju nekega podjetja. v Svilanitu pa je zlasti
zadnjih 20 let bil dosežen rezultat, ki zaposle-
nim mnogo pomeni, zgrajena je bila lovama na
Perovem kot celota. Pri tem pa velja vsekakor
omeniti, da je kar 9 delavk preživelo v delovni
organizaciji ćelo njeno obdobje; Elizabeta Ko-
čar, Marija Kočar, Marija Lužar, Mara Petje-
;Marija Potočnik, Vinko Rozmanič, Jožica Su-
štar, Danica Tomšič in Ana Zarnik so z delovno
organizacijo preživele dobre in slabe čast*. S
svojim delom in svojimi sodelavci so zgradile
sodobno tovarno za proizvodnjo frotirja. kopal-
nih plaščev, rut, kravat in šalov ter jo prepušča-
jo sedanji generaciji, da nadaljuje njihovo delo.
Že dodoseženi rezultati so vsekakor obveznost,
da je sedanje gospodarske težave z dobrim de-
lom možno premagati in si s tem zagotoviti
boljši jutrišnji dan. g v̂
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Delegati zborov skupščine se bodo po enomesečnih počitnicah ponovno
sestali. Na ločenih ,sejah, ki bodo 26. (ZZD), 27. (ZKS) in 28. (DPZ)
septembra bodo pozornost namenili predvsem:
- informaciji o gospodarjenju v občini Kamnik v I. polletju letošnjega
leta (vsi trije zbori)
- poročilu o izvajanju začasnega ukrepa družbenega varslva v TOZD
Gostinstvo in žičnice Kamnik (vsi trije zbori)
- informaciji o usklajevanju delovncga in obratovalnega časa v občini
Kamnik s stališci izvršnoga sveta (DPZ), obravnavali pa bodo še
- predloge odlokov o: - doloćitvi pomožnih objektov, drugih objektov in
naprav ter del, ki se lahko postavljajo, gradijo in opravljajo na podlagi
pridobljenega urbanističnega potrdila (ZZD, ZKS)
- spremembi in dopolnitvi odloka o novelaciji urbanističenga programa
za območjc občine Kamnik (ZZD, ZKS)
- zazidalnem nacrtu za območje zazidalnega otoka SP-1 Stahovica-Ka-
mnik (ZZD in ZKS)

prenehanju veljavnosti odloka o izdelavi in vsebini obrambnega nacrta
Skupščine občine Kamnik (vsi trije zbori)
- uvedbi melioracijskega postopka o rabi kmetijskih zemljišč po izvedbi
'iielioracij na območju dela k. o. Križ, k. o. Moste in k. o. Kaplja vas
(ZZD in ZKS)

KMETUSTVO

Odkup najpomembnejših kmetijskih pridelkov je bil v prvem polletju
tega leta nekoliko večji kot v prvem polletju preteklega leta. Odkup mesa
je znašal 258.707 kg ali 4,6% več kot v enakem obdobju lani, odkup
mleka pa 1.482.388 1 ali 10,6% več kot v prvem polletju lanskega leta.
V samoupravnem skladu za intervencije v kmetijstvu so bila v letošnjem
letu zagotovljena sredstva za sofinanciranje kmetijske pospeševalne
službe, za premije za povećanje živinorejske proizvodnje, za zavarovanje
živine, za sofinanciranje umetnega osemenjevanja živine in druge ukrepe
za povećanje kmetijske proizvodnje. Za te namene so bila v prvem
polletju tega leta porabljena sredstva v visini 11.137.360 din.
Na področju izvajanja kmetijske zemljiške politike smo v letošnjem letu
pričeli z oblikovanjem kmetijskega zemljiškega sklada in ustanavljanjem
pašnih skupnosti. Pričeli smo tuđi s pripravami za melioracijo krhetijskih
zemljišč na območju Most, Križa in Komenda na površini 114 ha.

DROBINO GOSPODARSTVO

V prvem polletju 1983 je v občini Kamnik bilo na novo registrirano 24
samostojnih obrtnikov, 5 gostincev, 3 avtoprevozniki, gospodarsko dejav-
nost kot postranski poklič pa je priglasilo 15 oseb.
Obrtno dejavnost je odjavilo 17 obrtnikov, 4 gostinci in 16 oseb, ki
opravljajo gospodarsko dejavnost kot postranski poklič. Vzroki odjav
obrtnih dejavnosti so naslednji: 4 odjave zaradi upokojitve, 1 zaradi
prehoda v drugo obrtno dejavnost, 3 zaradi zaposlitve v OZD, 2 zaradi
prevzema kmetije, 1 zaradi smrti samostojnega obrtnika, 4 zaradi po-
manjkanja dela in repromateriala, 1 zaradi ustanovitve skupne obratoval-
nice, 1 zaradi ločene obratovalnice.
Število gospodarskih dejavnosti kot postranski poklič pa se je zmanjšalo
zaradi previsokih davčnih obveznosti, preobremenjenosti z delom ali
pomanjkanjem dela in zaradi prehoda v redno obrtno dejavnost. Pri
zasebnih delodajalcih je bilo v prvem polletju 1983 zaposleno 480 delav-
cev.
Sprejet je bil družbeni dogovor o pospeševanju drobnega gospodarstva v
občini, s katerim je izpostavljena možnost, da vsi subjekti, ki morajo
sodelovati pri nadaljnjem razvoju drobnega gospodarstva, enakopravno
in odgovorno prevzemajo naloge za izvedbo sprejetega programa. Obli-
kovana so bila stališča in usmeritve razvoja samostojnega dela na podlagi
dokumenta Kraigherjeve komisije. Tesnejše so se povezale OZD in
nosilci samostojnega osebnega dela, posledica tega pa je bila tuđi skupna
razstava »Izziv gospodarstva drobnemu gospodarstvu v občini Kamnik«.

GOSTBNSTVO EN TURIZEM

S pričetkom leta 1983 se je odcepila TOZD Planika od DO Central
Kranj. Ustanovljena je bila enotna DO Planinka Kamnik, kar je prvi
korak za oblikovanje delovne organizacije gostinstva in turizma v občini
Kamnik. Od DO Golfturist, TOZD Gostinstvo in žičnice se je izločila
delovna enota žičnice, ki sedaj deluje v Komunalnem podjetju Kamnik. V
DO Planinka Kamnik in TOZD Gostinstvo so se vršile priprave na
prispojitev TOZD Gostinstvo, DO Golfturist k DO Planinka Kamnik.
Ponovno je bila predviđena pobuda in samoupravni sporazum o ustanovi-
tvi turistično poslovne skupnosti vsem subjektom turistične ponudbe, kar
naj bi poenotilo izkoriščanje zmogljivosti gostinstva in turizma v občini
Kamnik.
Turistične prireditve so že v prvi polovici leta bogatile turistično ponudbo
(kmečka ohcet), zaživelo je poslovno sodelovanje družbenega dela gostin-
stva, v prireditve pa so se poleg Turističnega društva, kot enega od
nosilcev, vključile kamniške OZD, zasebni gostinci, trgovine in društva.
Izvršni svet skupščine občine je na seji 1. septembra t. I. obravnaval
informacijo o gospodarjenju v občini v prvem polletju in sprejel naslednja
stališča:
- Delovne organizacije v prvem polletju ne dosegajo v resoluciji zastavije-
nega cilja o realnem naraščanju dohodka za 3%, saj je v prvem polletju
dohodek realno porasel za 2,54%, ob izločitvi dohodka Eksperimentalne
tkalnice, ki je bila registrirana kot gospodarska delovna organizacija z
letošnjim letom pa je realna rast dohodka 1,42% (inflator DP-30). Izvršni
svet zato poziva vse delovne organizacije k smotrnejši in učinkovitejši
izrabi energije ter vseh materialnih, kadrovskih in drugih zmogljivosti, da
bi lahko dosegli planirano rast dohodka;

v rooinriii račrtane 3.5% stopnje rasti fizične proizvodnje delovne

- osnulek odloka o zakloniščih in drugih zaščitnih objektih v občini (vsi
trije zbori)
- gradivo za seje zborov Skupščine SR Slovenije, ki bodo 28. 9. 1983:
a) osnutku zakona o urejanju prostora
b) osnutku zakona o urejanju naselij in drugih posegov v prostoru
c) osnutku zakona o stavbnih zemljiščih (ZZD in ZKS)
- volitve in imenovanja

Informacija o gospodarjenju v občini Kamnik v
prvem polletju letošnjega leta
Komite za družbenoekonomski razvoj skupščine občine je za delegate
pripravil informacijo o splošnih gospodarskih gibanjih v občini v prvem
polletju letošnjega leta. Informacijo sestavljajo naslednji sklopi: industrij-
ska proizvodnja, gostinstvo in turizem, trg in cene, kmetijstvo, drobno
gospodarstvo, zunanjetrgovinska menjava, pregled doseženih finančnih
rezultatov (celotni prihodek, porabljena sredstva, doseženi dohodek, raz-
poreditev dohodka, akumulacija in reprodukcija, izgube, osebni dohodki
in poslovni uspeh negospodarskih organizacij).
Objavljamo tabelarični pregled izvoza in uvoza v občini in naslednje dele
informacije: turizem in gostinstvo, kmetijstvo, drobno gospodarstvo

organizacije ne dosegajo, zato morajo le-te vložiti vse napore za poveća-
nje obsega industrijske proizvodnje, kar je možno doseći z večjo aktiv-
nostjo na področju oskrbovanja proizvodnje z surovinami in repromate-
rialom, boljšim izkoriščanjem delovnega časa, splošnim varčevanjem itd.;
- Na področju zunanje trgovinske menjave kamniške delovne organiza-
cije zelo zaostajajo pri uresničevanju zastavljenih nalog, da se bo izvoz
blaga in storitev na konvertibilno področje realno povečal za 19%. Izvršni
svet poziva vse delovne organizacije, da vložijo vse napore za večji izvoz

Izvoz in uvoz v občini Kamnik v 1.

Delovna organizacija

UTOK KAMNIK
TITAN KAMNIK
STOL KAMNIK
KEMIJSKA
INDUSTRIJA
MENINA ŠMARCA
SVIT-
ELEKTRO-

ELEMENT
ETA KAMNIK
SVILANIT KAMNIK
DONIT - TRIVAL
EKSP. TKALNICA
DONIT - KEMOSTIK
ALPREM KAMNIK
RUDNIK KAOLINA
KOZOROG
ZARJA KAMNIK
KOMUNALNO
PODJETJE
GOLFTURIST
GRADITELJ
LONČARSKO
PODJETJE
KOČNA KAMNIK
SKUPAJ

polletju

izvoz I-VI/1982

90.852
99.557

191.154

62.365
6.526

10.393
16.312
81.626

1.311
3.275
3.108

252
_

30
_

_
_
_

_
566.761

Vir podatkov: carinske deklaracije
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__
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_
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_
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_
_
_

_
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168.532

172.356
149.002
191.272

63.397
6.526

30.058
28.100
81.626

6.268
3.275
3.133
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_
_
_

• _

_

735.293

1983

izvoz

111.346
99.354

121.538

64.460
7.880

18.226
15.581
91.607

2.144
6.709
2.675

12.335
_

_
_
—

—
553.855

I-VI/1983

32.808
26.640

2.439

89
_

_
_
-
_
-

2.036
_
_
_
_

_
_
_

64.012

144.154
125.994
123.977

64.549
7.800

18.226
15.581
91.607

2.144
6.709
4.711

12.335
_
_
_

. _
_
_

_

617.867

indeks

83.6
84.5
64,8

101.8
120.7

60,6
55.4

112.2
34.2

204.8
150.3
489.4

_
• _

_

_

_ _

84.1

116.155
72.416
59.248

24.496
1.526

4.295
3.674

50.247
6.860

229
13.068

162
7.192

_
5.121

_
; -

1.038

-351
773

368.852

Obračunano po

uvoz

104.398
67.926
36.973

. 43.496
2.849

2.140
4.300

33.452
4.389
3.047
5.458

74
289

_
295

39
106

_

_
_

310.068

tečajni listi
1

indeks

89.8
93.8
62.4

179.1
186.7

49.9
75.8
66.6
70.5

133.0
41.8
45.7
40.1

_
57.6

-
-

_
_

84.1

v 1000 din
$ V 63.40

DELEGATSKA
PRILOGA

gradivo pripravlja
1NDOK SLUŽBA
Skupščine občine

Kamnik tel.: 831-311

in da se v izvoz vključijo tuđi tište OZD, ki doslej nišo izvažale;
- V drugi polovici letošnjega leta lahko pričakujemo, da se bodo težave
pri proizvodnji še nadaljevale zaradi motenj pri oskrbi z repromatcrialom
in surovinami ter zaradi zaostritve finančne discipline. Za doseganje
boljših rezultatov proizvodnje morajo delovne organizacije pripraviti
programe za zmanjševanje materialnih stroškov ter poiskati možnosti
nadomeščanja uvoženih materialov z domačimi ter programe nadomestne
proizvodnje v primeru večjih ali trajnejših težav v oskrbi z repromateria-
lom;
- V delovnih organizacijah, ki poslujejo z izgubo ali na meji rentabilnosti,
morajo analizirati vzroke za nastali položaj in pripraviti ustrezne sanacij-
ske programe oz. programe za odpravo motenj;
- Na področju delitve dohodka za osebne dohodke in skupno porabo se
delovne organizacije v globalu držijo usmeritve o 35% zaostajanju rasti
sredstev za osebne dohodke za rastjo dohodka.
Posamezne delovne organizacije, ki so v letošnjem polletju prekoračile
dovoljeno mejo za izplačilo osebnih dohodkov, se morajo čimprej uskla-
diti z dovoljenim povećanjem sredstev za osebne dohodke in skupno
porabo, ki ga dovoljuje družbeni dogovor.

POROCI LO O IZVAJANJU UKREPA
DRUŽBENEGA VARSTVA V DO GOLFTURIST,
TOZD GOSTINSTVO IN ŽIČNICE KAMNIK
Skupščina občine Kamnik je na predlog izvršnega sveta na 3. seji zbora
združenega dela dne 29/9-1982 in'3. seji zbora krajevnih skupnosti dne
30/9-1982 sprejela sklep o uvedbi začasnega ukrepa družbenega varstva v
TOZD Gostinstvo in žičnice Kamnik.
Sklep je vseboval naslednje ukrepe:
1. Omejitev pravic individualenga poslovodnega organa, ki jih ima pri
predlaganju poslovne politike in ukrepov za njeno izvajanje, obravnava-
nje predlogov plana in vseh posamičnih odločitev v zvezi z njihovo
izvršitvijo, dajanja mnenj in predlogov o planih, predlaganju in nakupu
ter prodaji in prenosu ali odpisu osnovnih sredstev.
2. Razpustitev delavskega sveta TOZD, razpis in ponovne volitve - do
30/11-1982.
3. Razpustitev disciplinske komisije, razpis in ponovne volitve - do
30/11-1982.
4. Razpustitev komisije za delovna razmerja in izvolitev nove najkasneje
do 15/12-1982.
5. Omejitev pravic in obveznosti DS, ki jih ima po 54. členu statuta: pri
sprejemanju Samoupravnega sporazuma o osnovah plana DO in TOZD,
predlaganju elementov za sklepanje Samoupravnega sporazuma o osno-
vah planov samoupravnih organizacij in skupnosti, pri sprejemanju po-
slovne politike in ukrepov za njeno izvajanje, sprejemanju ukrepov za
izvajanje plana TOZD, odločanju o najcmanju kreditov TOZD, dajanje
smernic in navodil za delo izvršilnemu organu in poslovodnemu organu,

nadzoru njihovega dela, obravnav in sprejemanju njihovih poročil.
6. Omejitev pravic in obveznosti disciplinske komisije in DS pri ugotav-
Ijanju odgovornosti delavcev in izrekanju ukrepov.

• 7. Omejitev pravic in obveznosti komisije za delovna razmerja pri spreje-
manju delavcev v dclovno razmerje, razporejanju delavcev iz enega na
drugo opravilo in naloge ter odločanju o prenehanju delovnega razmerja
delavcev.
V začasni organ je bilo imenovanih 9 članov. Tako številen organ ni bil
operativen, zaradi slabe udeležbe članov na sejah tuđi ni mogel izpolnje-
vati vseh nalog in sklepov.
Zato sta zbor združenega dela na 8. seji 16/2-1983 in zbor krajevnih
skupnosti na 8. seji dne 17/2-1983 sprejela sklep, s katerim sta število
članov začasnega kolegijskega organa zmanjšala na 5 članov.
Začasni organ je prevzel vse funkcije razpuščenih organov do izvolitve
novih organov, oziroma do prenehanja ukrepa družbenega varstva.
Delo začasnega organa družbenega varstva je potekalo v smislu sprejetih
sklepov o uvedbi družbenega varstva, skladno s sprejetimi stališči o novi
organiziranosti gostinstva na območju občine Kamnik, ki jih je sprejel IS
in v smislu zaključkov dolgoročne sanacije TOZD Gostinstvo in žičnice
Kamnik.
O vseh izvršenih ukrepih je začasni organ sproti obveščal izvršni svet. Prav
tako je na 8. seji zbora združenega dela 16/2-1983 in 8. seji zbora
krajevnih skupnosti 17/2-1983 ZKPO podal podrobnejše poročilo.
I. Ukrepi in akcije, ki jih je začasni organ izvedel od 30/9-1982 dalje:
1. Za ugotovitev pravega stanja sredstev in virov sredstev je bila oprav-
ljena celovita in podrobna inventura, ki v TOZD ni bila opravljena že več
let. Stanje je bilo osnova za izdelavo zaključnega računa za 1982. leto.
2. Ugotovljeno je bilo, da ima v večletni stalni izgubi TOZD gostinstvo
na Veliki planini precejšen delež. Za obdobje januar-september 1982 sta
hotela Simnovec in gostišče Zeleni rob izkazala 718.000 din izgube, kar
predstavlja skoraj petino vse izgube v TOZD. Začasni organ je iskal
rešitev za zmanjšanje izgube oz. za rentabilno poslovanje v objektih.
Poleg nekaterih objektivnih težav, ki so obremenjevale to dejavnost
(slaba zimska sezona, neobratovanje žičnic itd.) je bil največji vzrok za
nastalo izgubo v kadrih in v obratovalnem in delovnem času teh dveh
obratov.
Začasni kolegijski poslovodni organ je po posvetovanju z DO Golfturist, z
vsemi pristojnimi strokovnimi in političnimi organizacijami sklenil, da da
v zakup hotel Šimovec in gostišče Zeleni rob.
S 1. januarjem 1983 sta prevzela v 5 letni zakup oba objekta na Veliki
planini gostinska delavca Ivan in Ana DULMIN. Pogoji zakupa so
pogodbeno dogovorjeni takole:
- zakup traja v letih 1983, 1984, 1985, 1986 in 1987,
- visina zakupnine je visina amortizacije in 5% celotnega prihodka,
- zakupnika se poleg zakupnine solidarno zavežeta za tekoče vzdrževanje
najetih objektov in pritiklin
- zakupodajalec pa se obveze, da bo 50% sredstev iz naslova amortiza-
cije vlaga! nazaj v najete objekte po prejšnjem dogovoru. V izrednih
razmerah pa tuđi več, s tem, da se potreba po ir.vesticijskem vzdrževanju
dogovori sporazumno.
- celoten drobni inventar zakupnik odplača,
- za prevoz materiala plačuje zakupnik 50% cene od veljavnih cen,
- zakupnika bosta ustvarjene devizne pravice odstopala zakupodajalcu
po veljavnem tečaju,
- zakupnika ne moreta brez odobritve zakupodajalca dati v zakup vzete
stvari v podzakup.

Objekta sta zakupnika prevzela že pred 1. januarjem 1983, ker aranž-
majev za novo leto nismo hoteli razdreti.
3. Žičniške naprave na Veliki planini so bile v tem TOZD stalen problem
zaradi nerentabilnega poslovanja. V prvih devetih mesecih 1982 je žični-
ška dejavnost zaključila poslovanje z 2,247.000 din izgube. Z izgubo so
žičnice zaključile tuđi trimesečje 1983. Začasni kolegijski organ je sklenil,
da je mogoče stroške poslovanja na žičnicah znižati s tem, da jih prevzame
v upravljanje delovna organizacija, ki ima zato že potreben kader, po-
trebne stroje in ustrezne vzdrževalne kapacitete za take naprave. Ugoto-
vili smo, da bi bilo za prevzem ustrezno in tuđi perspektivno Komunalno
podjetje, predvsem iz sledečih razlogov:
- racionalnejša razporeditev delovne sile glede na letna oziroma sezonska •
dela (popolnitev mrtve sezone),
- boljša razporeditev strokovnih deiavcev - vzdrževalcev,
- skupno upravljanje in vzdrževanje z vsemi športnimi objekti in napra-
vami v občini in s tem enotna in celovita ponudba z ostalimi gostinskimi in
turističnimi zmogljivostmi,
- zmanjšanje režije (računovodstvo, strojni park, mehanična delavnica
itd.)
- boljša izkoriščenost strojnega in prevoznega parka.
Delavci TOZD so se za odcepitev dela TOZD in za priključitev k
Komunalnemu podjetju Kamnik odločili na referendumu 100%.
S tem referendumom so delavci potrdili tuđi:
- samoupravni sporazum o prenosu osnovnih sredstev, pravic in obvez-
nosti ter upravljanju in zdrževanju žičniških naprav na Veliki planini na
Komunalno podjetje Kamnik in
- sporazum o prehodu delavcev žičnic iz TOZD Gostinstvo in žičnice v
Komunalno podjetje Kamnik s 1/4-1983. S tem sporazumom je v Komu-
nalno podjetje prešlo 14 delavcev žičnic.
Sedaj lahko ugotovimo, da je Komunalno podjetje vložilo v žičniške
naprave mnogo dela in sredstev, da je socialna varnost delavcev na
žičnicah dosti boljša in s tem tuđi disciplina in da so tako odločitev ugodno
sprejeli tuđi člani SIS RTC Velika planina.
4. ZKPO je porabil precej časa za rešitev diciplinskih problemov, katerih
je bilo v TOZD precej. V disciplinskem postopku je bilo 13 delavcev, od
tega sta bila 2 delavca v suspenzu.
Konćni rezultat discipliskih obravnav je naslednji:
- izključenih oz. kaznovanih z izključitvijo 6 delavcev
- kaznovanih z opominom • 2 delavca
- kaznovanih z javnim opominom 1 delavec
- oproščen kazni 1 delavec
- zaradi zastaranja postopka vrnjen na delo v TOZD 1 delavec
- izključenih - pogojno na 1 leto ' 2 delavca
Skupaj 13 delavcev

Treba je poudariti, da ZKPO ni mogel izvesti disciplinskih obravnav vse
do zmanjšanja števila članov ZKPO v februarju 1983. Zaradi tega je
disciplinski postopek za enega delavca tuđi zastaral.
5. Začasni kolegijski poslovodni organ je skupaj z DO Planinka pripravil
program družbeno ekonomske upravičenosti združitve DO Planinka in
dela TOZD Gostinstvo in žičnice - Malograjski dvor, Kamnik, ki ga je
izvršni svet obravnaval na seji dne 22. avgusta in ga z nekaterimi pripom-
bami dopolnil ter sprejel. Po tem programu je priključitev dela TOZD
Gostinstvo in žičnice Kamnik k DO Planinka upravičena, le-ta naj bo
jedro gostinske in turistične dejavnosti v občini ter bo s poslovnim
povezovanjem v višje oblike nosilec razvoja gostinstva in turizma tako v
ožjem, kakor v širšem družbenem prostoru.
Prednosti so: i
- večja povezanost družbenega gostinstva,
- boljša delitev dela in specializacija obratov, kar mora dati kvantitativno
in kvalitativno izboljšanje penzionskih in zunaj penzionskih storitev,
- pri tem ne bi smeli zanemariti kvalitetnejše družbene prehrane za

uporabnike, ki na tem območju šc nimajo organizirane lastne družbene
prehrane, ;
- enotna politika cen,
- enotna razvojna politika predvsem pri vključevanju v uresnićevanje
razvoja gostinstva in turizma v širšem prostoru,
- enotna investicijska politika, predvsem pa poznejši združitvi gostinskih
obratov v to organizacijo,
- zmanjšanje režijskih stroškov pri enotnih računovodskih opravilih,
skupni nabavi, vzdrževalnih delih itd.
Delavci TOZD Gostinstvo in žičnice - Malograjski dvor so se o izločitvi iz
DO Golfturist in priključitvi k DO Planinka Kamnik odločili na referen-
dumu 23. avgusta 1983 s prek 90%.
6. Samoupravna organiziranost TOZD: v TOZD Gostinstvo in žičnice
Kamnik je bil spremenjen in dopolnjen statut TOZD in sprejeti:
- pravilnik o delovnih razmerjih in
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- pravilnik o odgovornosti dclavcev za delovne obveznosti,
- pravilnik o osnovah in merilih za razporejanje čistega dohodka
~ pravilnik o osnovah in merilih za razporejanje čistega dohodka in
delitev sredstev za OD in skupno porabo pa je pripravljen za sprejem in

| fevajanje v novi DO Planinka.
7. Začasni kolegijski poslovodni organ je sproti obravnaval in reševal
tekoče probleme poslovanja, ali za rešitev zadolžil direktorja TOZD ali

I predsednika začasnega kolegijskega poslovodnega organa. Eden od naj-
i večjili problemov je še vedno odprt t.j. kadrovski, za katerega smatramo,
i da bo v bodoče še večkrat tema v razpravah o boljšem delu in poslovanju
: gostinstva v Kamniku.
8. ZKPO je vse pomembnejše probleme reševal skupaj s kolektivom - z
delavci na razgovorih, zlasti kadar je bilo treba resiti odnos posameznikov

i do dela itd.
Sedaj TOZD šteje 20 zaposlenih, od tega sta dve delavki na porodniški,
kar pa je za obseg poslovanja še vedno preveč. Odvečni delavci iščejo
Mposlitev drugod, ker jih ni bilo mogoče razporediti na druga dela. Pri
tem je posredoval tuđi ZKPO, ki pa niti v DO, niti v obćini ni vedno našel
fazumevanja.

PREDSEDNIK
začasnega poslovodnega organa

Peter Plevel, l.r.
Izvršni svet skupšeine občine je obravnaval porodio o izvajanju ukrepa
družbenega varstva v TOZD Gostinstvo in žičnice Kamnik na seji 16.
septembra in bil mnenja, da je potrebno poročilo dopolniti še z nekaterimi

I dejstvi, ki bodo delegatom posredovana v pismeni obliki na seji.

Informacija o usklajevanju delovnega in
obratovalnega časa v občini
Delovna skupina, ki jo je določil izvršni svet, je glede prehoda na zimski

| čas, na sestankih 30. 6. in 30. 8. 1983 razpravljala o obratovalnem času v.
občini. Na obeh sestankih so bile izražene zahteve OZD, da že sedaj
Preidejo na nov obratovalni čas s pričetkom ob 6. uri. Takšne zahteve so
izrazile predvsem OZD materiaine proizvodnje in jih je delovna skupina
ocenila kot neprimerne ter zavzela stališče, da se delovni čas pred zimskim

, časom ne spreminja. O teh stališčih je bil obvešcen tuđi izvršni svet, ki se
je s tem v celoti strinjal. Delovna skupina je predlagala, da se v vseh OZD
na zborih odločijo o obratovalnem času za zimski čas. Do konca meseca
avgusta smo prejeli pismene sklepe samoupravnih organov posameznih
OŽD, v katerih enotno zahtevajo pričetek dela ob 6. uri za materialno

j Proizvodnjo, za družbene službe ob 7. uri in za šolstvo ob 8. uri. S takšno
| razporeditvijo pričetka dela se je izvršni svet strinjal in zato predlaga
i zborom skupščine, da soglašajo s priporočilbm glede začetka delovnega
j časa v zimskem času, kot je zgoraj navedeno.

Predlog bo izvršni svet skupaj z drugimi družbenimi dejavniki usklajeval v
okviru ljubljanske regije in na osnovi teh stališč vplival na OZD, da
ustrezno organizirajo spremljajoče dejavnosti, kot so: prevoz na delo,
otroško varstvo, družbena prehrana.

Predlog odloka o uvedbi melioracijskega
postopka in o rabi kmetijskih zemljišč po izvedbi
melioracije na območju dela k. o. Križ, k. o. Moste
In k. o. Kaplja vas
Na pobudo krajevnih skupnosti Moste in Komenda je Kmetijska zemlji-
ška skupnost Kamnik v letu 1980 obravnavala izvedbo hidromelioracije in
komasacije kmetijskih zemljišč v delu k. o. Moste, k. o. Kaplja vas in k. o.
Križ. Po projektu, ki ga je izdelalo Vodnogospodarsko podjetje Hidroe-
nergetik iz Ljubljane, obsega melioracijsko območje 114 ha kmetijskih
zemljišč na področju, ki ga omejuje cesta Kamnik-Moste, potok Pšata,
cesta Križ-Komenda in vas Križ. Predračunska vrednost del znaša
18.348.457 din, pri čemer znaša udeležba Zveze vodnih skupnosti Slove-
nije 66%, krediti Ljubljanske banke 24% in lastna udeležba investitorja

(DO Emona Kmetijska kooperacija Domžale) 10%.
Melioracijska dela se bodo predvidoma začela v jeseni tega leta, priprave
pa potekajo od letošnje pomladi, ko je bila ustanovljena melioracijska
skupnost Moste-Križ-Komenda. Za melioracijo se je izreklo već kot 50%
uporabnikov in lastnikov kmetijskih zemljišč na melioracijskem območju,
s cimer je izpolnjen pogoj za izdajo odloka o uvedbi melioracijskega
postopka in o rabi kmetijskih zemljišč po izvedbi melioracije. Melioracija
je predviđena tuđi v družbenem planu občine Kamnik za obdobje
1981-1985.
Predlog odloka o uvedbi melioracijskega postopka in o rabi kmetijskih
zemljišč po izvedbi melioracije je Izvršni svet Skupščine občine Kamnik
obravnaval na seji dne I. 7. 1983 in predlagal zboru krajevnih skupnosti
in zboru združenega dela Skupščine občine Kamnik, da sprejmeta nave-
deni odlok.

Pripombe in stališča k osnutku zakona o urejanju
prostora, osnutku zakona o urejanju naselij
in drugih posegov v prostor ter o osnutku zakona
o stavbnih zemljiščih
Komite za urejanje prostora in varstvo okolja skupščine občine je delega-
tom zborov skupščine pripravil pripombe in sugestije na predlagane
osnutke zakonskih aktov.
Na seji 21. septembra t. I. pa so osnutke navedenih aktov obravnavali tuđi
delegati za Zbor združenega dela in Zbor občin Skupšeine SRS. Pripombe
in sugestije bodo posredovane na seji obeh zborov Skupščine SRS, ki bo
28. t. m.

Volitve in imenovanja
Predsednik izvršnega sveta kot mandatar predlaga, da se za člana izvrš-
nega sveta Skupščine občine Kamnik izvolita:
tov. Uroš ZUPANC, roj. 13. 1. 1950, Ul. Matije Blejca 10, Kamnik in
tov. Stane KRANJEC, roj. 22. 4. 1956, Groharjeva 6, Kamnik.
Tov. Uroš Župane se imenuje za predsednika Komiteja za družbenoeko-
nomski razvoj občine Kamnik s 1. 10. 1983, s tem da se tov. Borisa
Zakrajška, ki odhaja na novo do|žnost, razreši dolžnosti predsednika
Komiteja za družbenoekonomski razvoj in člana izvršnega sveta Skup-
ščine občine Kamnik s 1. 10. 1983.
Tov. Stane Kranjec se imenuje za sekretarja Sckretariata za občo upravo
občine. Kamnik s 1. 10. 1983, s tem da se tov. Janeza Brlogarja razreši
funkcije vršilca dolžnosti sekretarja Sekretariata za občo upravo občine
Kamnik s 1. 10. 1983.
Komisija za volitve, imenovanja in kadrovska vprašanja Skupščine občine
Kamnik je (glede na odlok o spremembah in dopolnitvah odloka o
organizaciji in delovnem področju upravnih organov občine Kamnik, ki je
določil novo organizacijo upravnih organov - inspekcijske službe se
organizirajo kot samostojni upravni organ z nazivom inspektorat) predla-
gala, da se za vodio inspektorata s 1. 10. 1983 imenuje rranc ŽUPAN.

DELEGATSKA
PRILOGA

gradivu pripravlja
INDOK SLUŽBA
Skupščine občine

Kamnik te!.: 831-311

Končane
so počitnice

Šolska vrata so že nekaj dni
odprta za vse osnovnošolce, dija-
ke srednjih in poklienih sol, prav
tako pa bodo v teh dneh začeli z
delom tuđi na vseh višje in viso-
košolskih organizacijah.

Letošnja predšolska nakupo-
valna mrzlica je bila še posebej
pestra, saj smo hoteli kupovati v
duhu stabilizacije: se pravi, hitro
in poceni. Toda če ste odločili za
nakup novih šolskih potrebščin,
ste kaj hitro lahko ugotovili, da
stabilizacija v vaših žepih ni priš-
la do izraza. Seveda pa vseh za
uk potrebnih zadevščin še niste
dobili, ker so nekatere knjige še
v tisku, zato se bo tekanje po
trgovinah zavleklo še za nekaj
tednov.

Te iste skrbi, pa prav tako nišo
prihranjene . za nadaljni studij.
Čeprav naj bi bila gimnazijska
leta zadosten rok za razmislek in
odločitev o vrsti studija, je bilo
med maturanti le nekaj pomisle-
kov, ker nišo bili prepričani, da
bo poklič, za katerega so se odlo-
čili, zadostil njihove želje in po-
trebe. Na odločitev pa vplivajo
dejavniki, ki so v današnji gospo-
darski krizi pomembnejši od na-
ših želja: pridobitev stipendije,
število vpisnih mest, sprejemni
izpiti, možnost zaposlitve itd.
Najvećja konkurenca med kan-
didati za vpisna mesta je bila le-
tos na vseh višjemedicinskih šo-
lah, pa tuđi visokokvalificiranega
kadra imamo zaenkrat dovolj,
posebno arhitektov, novinarjev,
zdravnikov, jezikoslovcev in še

nekaterih drugih. Prosta mesta
pa se še vedno najdejo na ekono-
miji, pravu, metalurgiji in neka-
terih drugih fakultetah.

Vsi tišti, ki se iz različnih vzro-
kov nišo uspeli vpisati na višje
oz. visokošoisko org. že v april-
skem roku, so morali potem po-
šteno napeti možgane in hrskati
za informacijami, da so bili še
pravi čas pripravljeni na novo
življenjsko preizkušnjo. Pred sa-
mim začetkom studija pa je treba
opraviti še kup potrebnih in ne-
potrebnih zadevščin, ki zadovo-
ljujejo naš administracijski ži-
velj. Najprej je tu sam vpis na
fakulteto, ki ti ob izpolnjevanju
raznih pol, listov, lističev zavza-
me ćelo dopoldne. Potem si mo-
raš priskrbeti mesećno vozovni-
co, osebno izkaznico, tuđi foto-
grafije' morajo biti najnovejše.
Ce si hoćeš studij finančno olaj-
šati kupiš polo za stipendiranje,
ki pa je za izpolnjevanje vse prej
kot prijetna. No, če bi bila proš-
nja ugodno rešena, bi bila to za-
res lepa tolažba.

Kaj bi jadikovali! Vsi moramo
nekaj žrtvovati za.to ljubo admi-
nistracijo, saj mora tuđi ona od
nečesa živeti. Vsem letošnjim
maturantom in ostalim, ki so se
odločili polniti glave z različnimi
pojmi, nauki in teorijami pa pri-
poročam, da pridobljeno znanje
»posortirate« po predalekih in
začnete z resnim delom. Pa le
pogumno, saj niste sami!

SABINA BARAKOV1Ć

Pohvala
Kamniškemu muzeju

Pred kratkim je bil v Gorenj-
skem muzeju v Kranju razgovor
o oblikovanju osnutka scenarija
za bodoči muzej revolucije na
Gorenjskem. Na razgovoru so
muzejski strokovnjaki analizirali
obstoječe zbirke delavskega gi-
banja, NOB in povojne graditve
v muzejih na Jesenicah, v Tržiču,
Kranju, Begunjah, Bohinjski Bi-
strici in v Kamniku. Pri pregledu
so izpustili Škofjo Loko, kjer se
prav zdaj postavlja nova razsta-
va. Ugotovili so, da je kamniška
zbirka tako po zasnovi kakor tuđi
po vizualni predstavitvi še vedno
med najboljšimi na Gorenjskem,
ćetudi je bila postavljena že leta
1964. Zbirka časovno in prostor-
sko zaokroženo obravnava pre-
dvojno delavsko gibanje in na-
rodnoosvobodilno borbo v ka-
mniškem okrožju. Posamezna
zgodovinska poglavja so po mne-
nju strokovnjakov pregledno in
jasno razdeljena. Zbirka ni pre-
nasičena z dokumenti in fotogra-
fijami, tako da ni ponavljanja kot
je to pogosto v drugih zbirkah.
Napisi pod fotografijami in do-

kumentarnim gradivom so kratki
in jedrnati, tako da si obiskova-
lec zlahka že na razstavi ustvan
določen vtis. Zbirko zgovorno
dopplnjujejo zemljevidi in pred-
meti, ki zgoščeno in pregledno
posredujejo podatke. Tuđi kar
zadeva izvirne predmete, ki naj
ilustrirajo prikazano zgodovin-
sko obdobje, se lahko kamniška
zbirka pohvali. Vsi predmeti v
njej so dobro dokumentirani in
vezani na področje medvojnega
kamniškega okrožja. Nekaj jih je
še iz leta 1941, kar je v naših
muzejih redkost.

Kot so ugotovili strokovnjaki
na posvetu, pa je pri vseh zbirkah
pomanjkljiv pedagoški pristop k
obravnavani snovi. Na začetku
zbirk bi nujno morala biti make-
ta ozemlja. Tako bi se obiskova-
lec že uvodoma seznanil s pre-
dnostmi in nevarnostmi terena, s
komunikacijsko mrežo ta-strate-
škim položajem ozemlja. Nena-
zadnje naj bi maketa ali vsaj po-
seben zemljovid prikazovala tuđi
gospodarsko sestavo področja.

B: R.

Vinko Gregorc:

Od pomni ka do pomni ka
KOMISIJA ZA RAZVIJANJE IN UTRJEVANJE TRADICIJ NOV IN SPOMENIŠKEGA

VARSTVA ZZB NOV Kamnik je določila magistralno pot po obeležjih narodnoosvubodilne borbe
občine Kamnik in jo razdelila v sedem etap. Te etape bodo opisane v nekaj zaporednih številkah
Kamniškega občana i namenom, da jih ljubitelji nedcljskih izletov prcizkusijo že prej, preden bodo
določene postojanke, kjer bodo v prihodnjem letu dobili žige - kraji za to so že določeni - ter da
dajo svoje pripombe na naš opis. Pripombe borno upoštevali pri pripravi končnega gradiva za
vodiča, ki ga borno kot brošuro pričeli pripravljati koncem tega leta.

IV. etapa
Četrto etapo boste pričeli v

Golicah, ta naj vam služi kot za-
Četna točka, čeprav vam v same
Golice niti ni treba iti. Etapa vas
vodi po tehle krajih: Golice (ozi-
foma odcep od glavne ceste pod
Golicami), Češnjice, Sp. Okrog,
Nova Rebr, Slapi, ŠČavnica, Pla-
ninski dom, Smrkovec, Oseki,
bolnišnica »Pod lipo«, Kostavska
Planina, Osnovček, Sovinja peč,
Bela peč in Sela.

1. Češnjice. Izhodiščna točka
je avtobusna postaja Golice. Od-
tod do spomenika vodi bočinska
cesta I. reda (2 km). Spomenik je
Postavljen v spomin na padlega
zdravnika dr. Petra Držaja, stoji
Pa nad vasjo, na mestu, kjer je
zdravnik padel. Spomenik je po-
stavil Janez Pirnat, odkrili pa so
ga 4. oktobra 1975. leta. Spome-
n'k je kamnit, projektirala pa ga-
Je Darinka Soban.

Najbližja trgovina pa je sele v
Lazah - 45 minut. Vas Češnice
teži ob cesti, ki vodi na Menino
Planino, na katero vodi iz vaši
'udi več pešpoti.

2. Ob Vaški cesti so v Spod-
njem Okrogu v naravno skalo
v«dali spominsko ploščo v spo-
min na tri partizane, ki so padli
na tem mestu v borbi z Nemci 28.
aprila 1944. Ploščo so odkrili leta
1946. Postavila jo je ZB Špitalič-
Motnik, projektiral pa jo je ka-
"inosek Vetrovac.' Plošča je mar-
l^ornata, na njej so vklesana
'fnena padlih. Preden boste kre-
nili proti ^lovi Rebri, lahko sko-
čite v trgovino v Špitalič, potem
Pa za nekaj časa kar pozabite na
trgovine.

3. Nova Reber. Iz Špitaliča vo-

dita kar dve poti v Novo Reber.
Če boste v Špitaliču še nakupo-
vali, se boste držali desne, če bo-
ste šli tja naravnost iz Okroga, pa
leve. Na Vrbonetovi hiši v Novi
Rebri je postavljena spominska
plošća v spomin na preminulo 6-
člansko Vrbonetovo družino.
Ploščo je postavila ZB Špitalič-
Motnik leta 1978, projektiral pa
jo je kamnosek Vetrovac iz
Stranj. Na marmornati plošci so
vklesana imena. Iz Nove Rebri je
še možen prevoz z osebnim avto-
mobilom, potem pa pozabite tuđi
nanj in postanite pravi planinci.

3. Slapi. Na Slapelh je bil glav-
ni prehod partizanskih enot z
Gorenjske in Dolenjske na Šta-
jersko. Junija 1943 so Nemci iz
zasede napadli partizane Kamni-
škega in Savinjskega bataljona,
ki so spremljali ranjenega ko-
mandanta NOV in POS Staneta
Rozmana. Spomenik na tem me-
stu je postavljen dvanajstim bor-
cem Slandrove brigade, ki so tu-
kaj padli v boju z Nemci oktobra
1944. Na spomeniku piše: Dva-
najst vrčev tople krvi je sprem-
Ijalo sonce v zemljo, ko ste umi-
rali zanjo junaki. Za vse to je
bilo treba več kot pesti - več kot
moči, bilo je treba Ijubezni.

4. Na vrhu Šavnice na Menini
planini stoji spomenik, posvečan
petim padlim partizanom, ki jih
je pokosila nemška zaseda 4. ma-
ja !945. Odkrili so ga kmalu po
osvoboditvi. Zdaj boste poiskali
5. Planinski dom Smrkovec, kjer
boste dobili žig. Hodili boste po
planinski poti in nekje nad Pože-
go spet stopili na vozno pot, ki se
jo boste držali vse do Pečne Po-
ljane in še malo naprej, kjer bo-

ste poiskali kraj, ki se mu pravi
Oseki.

6. Oseki nišo naselje, pač pa
kraj, ki leži malo pod vrhom Me-
nine planine. Tam je spominska
plošča, ki nas spominja na borbo
Slandrove brigade 8. 2. 1944 in
borcev, ki so padli v tej borbi in
na Menini planini sploh. Menina
planina je bila kraj, kamor so
zavezniki pošiljali svojo pomoć.
V borbi, ki smo jo omenili, je
padlo okoli 30 borcev, spomenik
pa je posvećen še kakim 100 ne-
znanim borcem. Spomenik stoji
bo studencu, odkrit je bil leta
1953, jna njem so verzi: Na tratah
te planine, v obrambi domovine,
nad sto jih je dalo življenje, da
uresničijo hrepenenje po svobo-
di. Slava, čast jim bodi.

Menina planina ima več izre-
dno lepih planinskih točk. Prek
nje so vodile magistrale kurirjev
in vezistvo NOV, prek nje vodi
slovenska planinska magistrala.
Poleg doma na Smrkovcu, od ko-
der ste prišli, je uro oddaljeni
Dim na Bibi planini. V Domu na
Smrkovcu lahko prenoćite. Če bi
hoteli četrto etapo deliti, se z
Osekov lahko vrnete v dolino do
Češnjic, do koder imate 12 km.
Sicer pa naprej po prejšnji poti
do bolnšnice »Pod lipo«.

7. Bolnišnica »Pod lipo.« V
Brodah nad Tuhinjem v Tuhinj-
skem grabnu, med Kostavsko
planino in Menino planino je bila
nekoč partizanska bolnišnica
»Pod lipo«. Bplnišnico so leta
1980 obnovili, spomenik, ki stoji
ob njej, pa so postavili že leta
1976. Bolnišnica je pričela delo-
vati 1. maja 1944,, ko so v njo
pripeljali prve ranjence. Bolniš-

nica je imela dva dela, enega nad
zemljo za ranjence, ki so lahko
hodili, in drugega pod zemljo za
ranjence, ki nišo mogli hoditr. V
vsakem oddelku je bilo prostora
za 20 do 25 ranjencev. Bolnišni-
co sta vodila dr. Volavšek-Goga,
doma iz Braslovč v Savinjski do-
lini in politkomisar Tone Pod-
bevšek-Srečo, doma iz Zgornje-
ga Tuhinja. Nemci so večkrat
hajkali okoli bolnišnice in konč-
no tuđi našli del nad zemljo, ven-
dar so se ranjenci pravočasno
umaknili.

Podzemnega dela nišo našli.
Betonski spomenik ob bolnišnici
ima kovinski prstan, na katerem
so vgravirane posvetilne besede.

Najbližja gostilna je v Zg. Tu-
hinju, najbližja trgovina pa v La :
zarh.

8. Kostavska planina. Spustili
se boste v dolino Tuhinjščice in
se obrnili proti njenemu izviru.
Na njenem desnem bregu boste
poiskali pot na Kostavsko plani-
no. V literaturi sta zanjo dve
imeni, poleg Kostavske planine
še Kostanjska planina. Če sta to
dva različna pojma, potem je
pravi tišti, na katerem je hrib
Slevec, na katerem tuđi stoji spo-
menik kot nema priča dogodkov,
ki so se odigrali tukaj v času na-
rodno-osvobodilne borbe. Že 21.
marca 1942 leta so se tukaj spo-
padli Nemci in partizani Kamni-
ške" čete. V noči od 23. na 24.
december 1942 je nekaj tisoč
nemških vojakov in policistov iz
Kamnika, Kranja in Savinjske
doline po izdaji napadlo in obko-
lilo okoli 150 borcev Kamniško-
zasavskega bataljona. Borci so se
junaško borili od zgodnjih jutra-
njih ur do poldncva in zadali so-
vražniku precej izgub, vendar so
tuđi partizani utrpeli težke izgu-
be. Padlo je 16 borcev, med nji-
mi tuđi komandant odreda, naro-
dni heroj Matija Blejc-Matevž.
Spomenik na Slevcu je bil odkrit
ob 10. obletnici osvoboditve 8.
maja 1955. Viri, ki sem jih zbral
o tem spomeniku, si v navedbah
nasprotujejo. ZB Šmartno govo-
ri o 18. žrtvah in o postavitvi leta
1954, kar najbrž ni res, če je šio
za 10-letnico osvoboditve.

(Prihodnjič dalje)

Nove knjige
v kamniški knjižnici
Henbest, N.: Vesolje v eksploziji, Globus, 1983
Jansen, M.: Bitka za Bejrut, Borec, 1983
Režek, B.: Zabrisane stopinje, Kmečka knjiga, 1983
Perhavc, J.: Osnove letalskega... modeliranja. Paralele 1983
Marine, I.: Sodobno ročno... pletiljstvo, Celje, Almira 1983
Partizanska bolnišnica »Franja«, Mestni muzej Idrija, 1983
Vincetič, M.: Zanna, Prekmurska založba 1983
Rešek, D.: Šege ... ob Muri, Prekmurska zaiožba. 1983
Stout, R.: Plagiat, Cankarjeva založba, 1983
Wallace, E.: Zeleni lokostrelec, Držav. založ. Slovenije, 1983
Kos, J.: Očrt literarne teorije, Držav. založ. Slovenije, 1983
Detela, J.: Mah in srebro, Zaiožba Obzorja, 1983 "
Hribar, S.: Ubiti očeta, Založba Obzorja, 1983
Dieta pri boieznih želodca, ZNG, 1983
Dieta pri jetrnih..., ZNG, 1983
Bachmann, Ing.: Malina, Pomurska založba. 1983
Dumas, A.: Trije mušken'rji, 1. del in 2. del Zal. Obzor.. 1983
Hugo, V.: Notredamski zvonar, Zal. Obzor., 1983
Varujte me, mile zarje, Mladinska knjiga, 1983
Hardy, Th.: Casterbiški župan, Mladinska knjiga^ 1983
Guillot, R.: Bela griva, Mladinska knjiga, 1983
Milčinski, F.: Butalci, Mladinska knjiga, 1983
KovačiĆ, L.: Zgodba o levih, Mladinska knjiga, 1983
Carroll, L.: Alica v čudežni deželi, Mladinska knjiga, 1983
Jare, M.: Vergerij, Mladinska knjiga, 1983
Nanevski, D;: Vilinski konjic, Mladinska knjiga, 1983
Olujić, G.: Biserovinasta roža, Mladinska knjiga, 1983
Goske, labodi, Mladinska knjiga, 1983
Račke, mravlje, in čebelice, Mladinska knjiga 1983
Partljič, T.: Hotel sem prijeti sonce, Mladinska knjiga. 1983
Petrović, P.: Njegoš: Gorski venec, Mladinska knjiga, 1983
Žužek, I : Disciplinska odgovornost, Ljubljana, 1983
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Iz doma upokojencev

Končalo se je dolgovroče poletje
Letos so vroči dnevi pokazali

vso svojo moč; visoka tempera-
tura, kot je dolgo ne pomnimo,
je bila prehuda za starejše in bo-
lehne, zato smo se morali izogi-
bati izhodom iz Doma. Tako so
ssvetovali zdravniki. Sprehodi pa
so bili zjutraj in zvečer vseeno
lepi v naši prijetni okolici.

Življenje je teklo po ustalje-
nem urniku, z vsemi dnevniini
opravki, kljub dopustom v delov-
nem kolektivu Doma. Gibalo
dneva je bilo, kot vedno, razgi-
balna tclovadba v sklopu fiziote-
rapije, v dopoldahskih urah.
Običajnim vajam smo dodali še
nekaj elementov iz aerobike, za
spremembo in poživitev. Prika-
zala nam jih je delovna terapevt-
ka Ada Antonin. Poskusili smo
fudi z batinanjem, metanjem plo-
ščic, s skupinskimi sprehodi.
Sploh se je poleg fizioterapije, ki
skuša ohranjati naše gibalne
funkcije, razmahnil tuđi program
delovne terapije.

Imeli smotudi večer diapozili-
vov iz Dubrovnika in okolice, s
spremno besedo voditeljice, pa
tuđi večer slovenskih narodnih
pesmi z glasbo v lastni režiji.

Kot posebno ugodnost minule-
ga poletja naj navedemo, da smo
na Prodajni razstavi knjig, ko jo
je v Kamniku priredila CZ iz
Ljubljane, nabavili precej antik-
varnih knjig, kvalitetnih in po
nizkih cenah, za našo domsko
knjižnico. Dobili smo tuđi novo
zbirko knjig v izposojo iz Matič-
ne knjižnice Kamnik: prof. Za-
brič rad ustreže našim posebnim
željam. Povećali smo tuđi naš
đomski knjižni fond s knjigami iz
privatne zbirke družine Eržen iz
Kamnika. Za svojo ženo Marijo
je prišel v naš Dom njen mož
Vladimir, da bi ji bil v pomoč.
Ob vselitvi je odstopil Domu 52
knjig, ki so bile last njegove dru-
žine. Družini Eržen se javno zah-
valjujemo.

Obiski svojcev, živa vez z dru-
žinskimi člani, ki mnogim, zlasti
manj pokretnim, veliko pomeni,
so bili nekoliko manj številčni.
Poznalo se je, da je bil to čas
dopustov, odhodov na počitnice.

Imeli smo tuđi nekaj smrti. S
• svojci sočustvujemo. Ti nam poš-
ljejo zahvale, ki izražajo zado-

voljstvo nad kvalitetno oskrbo in
nego ter želijo kolektivu, da še
naprej uspešno skrbi za stanoval-
ce doma.

Septembra smo začeli z novim
delovnim poletom. V prvih đneh
meseca smo pozdravili pri nas
novo višjo ambulantno sestro
Marijo Malijevo iz Kamnika. S

spretnostjo in izkušenostjo se
nam je hitro prilagodila in bo
pomagala k našemu boljšemu
vsakdanjiku. Želimo ji poguma,
uspeha na novem, najbrž bolj te-
žavnem oz. vsaj drugačnem de-
lovnem področju. V prvih dneh
septembra smo tuđi že sprejeli
obisk, 50 izletnikov iz Doma

upokojencev v Polzeli. Potem pa
smo zabeležili še lep uspeh ude-
ležencev našega delovnega ko-
lektiva na osmih športnih igrah
delavcev socialnih zavodov Slov-
neije v Tolminu, saj so se v šestih
športnih panogah lepo uvrstili,
kot ekipa pa dosegli 11. mcsto.

Marija LAVRIČ

Upokojenci na
Kamniškem sedlu

Med aktivnostmi društva upo-
kojencev v Kamniku je izletniš-
tvo zelo razvito, saj upokojen-
cem sedaj čas dopušča, da uživa-
jo sadove minulega dela. Vsako
leto obiskujejo razne znamenito-
sti novejšc ali starejše zgodovine
po ožji domovini. Obiskujejo
krnje, znane iz časov NOB ali pa
si ogledujejo muzeje in druge
vrednote, zato imajo vsi organi-
zirani izleti ne le turistični, am-
pak tuđi vzgojni in izobraževalni
pomen.

Zelo lepa je bila udeležba na
izletu v avgustu. Upokojenci so
obiskali Osankarico na Pohorju,
zlasti pa si z velikim zanimanjem
ogledali prizorišče zadnje bitke
legendarnega POHORSKEGA
BATALJONA pri TREH ŽEB-
LJIH. Presunjeni so opazovali
kraj in se še dolgo šepetaje pogo-
varjali, da ne bi motiK tihote kra-
ja, ki je bil pred tolikimi leti pre-
pojen s krvjo in je zahteval 70
hrabrih življenj mladih ljudi.

Septembrskega izleta na Ka-
mniško sedlo se je udeležilo 18
upokojencev različnih starosti.
Pred letom dni je bila udeležba
znatno skromnejša. Letošnji
obisk kaže, da je zamisel, poroje-
na v lanskem letu že obrodila kar
dober sad.

Ob odhodu iz Kamnika vreme
ni bilo najbolj obetavno. Upoko-
jenci so kljub temu smelo odšli v
okrilje lepih kamniških gora. Za
mnoge izletnike je bil zelo mi-
kavna tuđi nova pridobitev na
Kamniškem sedlu - nov planin-
ski dom, ki je bil odprt julija ob

90-letnici planinskoga društva
Karnnik.

Že kmalu od Jermance dalje je
pričelo rahlo pršeti, kasneje pa je
začelo kar močno deževati. Upo-
kojenci, vajeni še česa hujšega,
nišo odnehali. Dež in veter sta
kolono spremljala vse do vrha in
hotela pokazati obiskovalcem, da
so planine in gore lepe in prisrč-
ne, a zahtevajo tuđi žrtvovanja in
velikega napora. Kljub naporom
pa je bil užitek tem večji, ko so
vsi do zadnjega skoraj popolno-
ma premočeni - srečno prispeli
na cilj.

Ne glede na turobno vreme pa
je bilo razfoloženje vseh kmalu
zelo živahno, saj je oskrbnica
Francka Mihelič skupaj s svojo
pomočnico znala hitro postreči
vsem s toplim čajem, kačjo slino
in še s planinskim kosilom.

Vsi obiskovalci so bili zado-
voljni, da so prišli v lep planinski
dom in so lahko ob topli peči
posušili premočeno obleko. Ne-
kateri so začasno svoja mokra
oblačila zamenjali kar s toplimi
rjuhami.

Najstarejša obiskovalka izleta
je bila stara kar 78 let. Mnogi
med njimi, kar sedem njih je bi-
lo, so prvič prišli na Kamniško
sedlo, zato so bili tuđi krščeni po
vseh pravilih. Za ta »junaški«
podvig pa so prejeli tuđi posebna
priznanja.

Kmalu po prihodu na sedlo se
je kislo vreme začelo umikati in
posijali so ćelo sončni žarki. Go-
re so postale čudovite. Nekateri
so opazovali lep planinski dom,

drugi pa so se čudili lepoti bližnje
Planjave in Brane ter strme gle-
dali v čudovito Logarsko dolino,
skoraj čutii so slap Rinke, ki v
pravljičnem loku pošilja vodo
daleč v dolino in se s pogledom
ustavili na Okrešlju in drugih
bližnjih gorah.

Že med vračanjem so mnogi
izrazili željo, da se naslednje leto
ponovno srečajo v planinskem
okolju kamniških gora. Verjetno
se jim bo ta želja izpolnila. Mno-
gi, čeprav že v letih, še vedno
preizkušajo svoje moči in zadnji
obisk na Kamniškem sedlu je po-
kazal, kako živa je ljubezen do
gora, zato so vsi obiskovalci tuđi
zmogli vse napore tega dne. Vsi
pohodniki zaslužijo priznanje in
čestitke.

STANE SIMŠIČ

Upokojenci si ogledujejo čudovite gore

V sporni n
V prvih dneh julija smo na

zadnjo pot spremili Martina Pe-
stotnika, po domaće Slapnika iz
Starih Sel v Tuhinjski dolini. Z
njim smo izgubili uglednega bor-
ca in organizatorja, ki je veliko
prispeval k razvoju Tuhinjske
doline.

Martin je bil rojen leta 1900 v
Koštanju. Ko /e odrastel, mu je
oče kupil Slapnikovo posestvo na
Starih Selih. Leta 1922 se je po-
ročil s Cecilijo Petek iz Gradišća,
s katero sta imela pet otrok. Vse
do druge sve tovne vojne sta bila
dobra in vzorna gospodarja svoje
kmetije, kaj ti Martin je bil na-
predno usmerjen in razgledan
kmet, v ženi pa je imel pri svo-
jem delu in zamislih vso oporo in
podporo.

Po nemški okupaciji aprila
1941. leta so ga Nemci že 23.
maja 1941 aretirali in zaprli v
Šentvidu nad Ljubljano. Tu so
mu sporočili, da bo kot sumljiva
oseba izseljen skupaj s svojo dru-
žino. Pod stražo so ga nato 6.
julija pripeljali domov in skupaj
z družino izselili v Srbijo, v Veli-
ko Orašje, kjerje ostal do osvo-
boditve. Medtem so mu zažgali
domačijo in le hišo so sosedje
obvarovali, da ni propadla. Leta

V najem vzantem garažo na Du-
plici ali v Kamniku. Pisne ponud-
be pod oznako »Možno plačilo
vnaprej« na uredništvo Kamni-
škega občana.

1942 so Nemci izselili še vse nje-
gove sorodnike iz Koštanja in
Gradišća, jim požgali domove,
vse moške pa postrelili. Za vse
žalostne dogodkeje Martin vede!
že v Srbiji, zato je tuđi tam pod-
piral partizanf, za kar je dobi!
posebno priznanje.

Po vojni je ostal Martin od
vsega ožjega sorodstva edini mo-
ški kmečki delavec. Iz Srbije ni
prišel praznih rok. Z velikimi te-
ža vami je pripeljal skoraj pol va-
gona koruze in jo razdelil obubo-
žanim družinam ter jim dal še
streho nad glavo. Osovkova,

Homska, SušovaJnŠpanovadru-
žina so z njegovo pomočjo pre-
brodile težke čaše obnove po
osvoboditvi, dokler nišo dobile
nove strehe nad glavo. Po osvo-
boditvi so Martina takoj izvolili
za predsednika obnovitvene za-
druge Tuhinj, kasneje pa za
predsednika kmetijske zadruge.
Pod njegovim vodstvom je bila
zadruga med najboljšimi v ka-
omiški občini. Organiziral je
gradnjo vaških poti in bil glavni
pobudnik in organizator gradnje
ceste na Menino planino. V za-
drugi je organiziral kmetijsko
pospeševalni odsek in mizarski
odsek, ki je pomagal družinam,
katerim so Nemci požgali domo-
ve. Ta mizarski odsek je bil pred-
hodnik današnje tovarne pogreb-
ne opreme Menina. Martin je bil
večkrat izvoljen tuđi v ljudski
odbor. V vsem svojem povojnem
delovanju je preudarno svetoval
mnogim, ki so iz bližnje in daljne
okolice prihajali k njemu po po-
moč. S svojim delom in odnosom
do ljudi si je ustvaril splošen
ugled in spoštovanje vseh, ki so
ga poznali.

FRANC HRIBAR-LOVRO

Otroka vam bodo povozili samoenkrat
Odpria so se šolska vrata in v

prihodnjih desetih sohldh mesecih
bo najvcc kamniških Solarjev sto-
palo cez cesto na prebodu za pesce
v neposredni blizini obeh osnovnih
k l . V začetku šofakega leta na tem
tes tu večkraf nadzorujejo promet
tanraHkNPttnild, kasneje pa tuđi
pfcMhji - prometnlld. Celotne var-
nosti otrok v prometu pa nikakor
ne borao smeli prepustiti le njim,
teravec bo k vecji vamosti lahko
največ pripomogla primana vzgoja
otrok v soli in doma. StarS bodo s
svojim (dostikrat, žal, tud! slabim)
zgledom najbolj vpHvaH na obnaša-
nje otrok v ccstnem prometu. Zato
naj ne bo odveć ponovno opozori-
lo: Se bolje poskrbuno za vamost in
dragocena življenja svojih, naših
otrok!

Nesreće otrok na naših cestari
nenehno naraščajo. Vsaka otroška
smrt globoko odjekne v vseh nas.
Prav vsi se ob tem vpiašujemo, za-
kaj se je moralo to zgoditi, ali res
nismo sposobni vzgojiti previdnej-
ših in strpnejših voznikov, bolje
urediti čest, zadostno poučiti otrok
itd. Ob teh ugibanjih, kdo je kriv,
pa se vseh vzrokov pravzaprav niti
ne zavedamo. Starši ne pomislimo,
kolikokrat smo v želji, da bi kako
pot čimprej prehodili ali prevozili,
kršili prometna pravila; kolikokrat
smo v prisotnosti otrok izsiljevali,
izzivali nesrećo s prehitevanjem ko-
lone in skakali na cesu'šče tik pred
vozilo, da je vozniku komaj uspelo
Se pravočasno ustaviti in še bi lahko
naštevali. Vprašali bi se lahko da-
lje, ali smo posvetili v nenehnem
hitenju in stiski s časom le eno sa-
mo urico resniciii nacrtni prometni
vzgoji otroka na cesti. Ali smo mu
sploh kdaj dali možnost, da se je v
našem spremstvu otrok sam odlocil
za prečkanje aii pa smo v naglici
pogledali na cesto in potegnili otro-
ka za seboj, ne da bi vedel, še manj
pa da bi razume!, zakaj prav na tem,
raestu in v danetn trenutku. Prav
preckanje ceste zahteva največ
otroškth žrtev, saj većina otrok pe-

šači ves čas osnovnega šolanja. To
nalaga vsem odgovornim za pro-
metno vzgojo dolžnost, da jih za
pešce v prvi vrsti usposobimo. Star-
li smo prvi, ki otroka usmerjamo in
vzgajamo na njegovi življenjski po-
ti in tuđi prvi, ki ga učimo korakov
v promet.

Disciplinirano ravnanje odraslih
bo najučinkovitejši zgled za otroka,
ko se bo sam znašel na cesti. Tuđi v
tej neprestani naglici bi se morali
zavedati, da je naše ravnanje na
cesti najmočnejši deja^nik pri pro-
metnem vzgajanju otrok.

Belo označena zebra je tisto me-
sto, kjer naj bi pešci varno prečkali
cesto. To velja predvsem za gosto
prometne ulice, kjer je teh preho-
dov zelo veliko. Seveda pa je pešec
tuđi na zebri ogrožen in nima abso-
lutne prednosti. Tuđi tu je potreb-
no trezno presojanje prometne si-
tuacije in previdno preckanje, da s
tem ne ogrožamo sebe in drugih
udeležencev v prometu. Starši bodo
s svojim ravnanjem otroka že v
zgodnji mladosti navadili na prec-
kanje izven oznacenega prehoda.
Njihovo skrbno izrečeno navodilo,
ko se bo otrok sam podal na cesto,
ne bo zadostovalo, saj so prav sami
ravnali drugače. Na take drobce v
obnašanju na cesti pogosto pozab-
ljamo, so pa lahko odločilni za živ
ljenje in zdravje naših otrok.

Gneča na pločnikih je nekaj
vsakdanjega v večjih mestih. Z
otrokom se je včasih težko preriniti
skozi gručo pešcev, ki stopajo po
pločnikih brez vsakega reda. Hoja
po desni strani v smeri hoje je v taki
gneči nujna.

Odprta cesta pomeni veliko ne-
varnost za pešca, ki hodi po desni
strani. Voznik ga morda zaradi
slabše vidljivosti ne bo dovolj zgo-
daj opazil in nesreće ne bo već mo-
gel preprečiti.

Hoja po levi strani ceste je bolj
vama, saj pešec vozilo prej opazi in
se mu še pravočasno urnakne na
skrajiii rob cestišča.

Otrak ne sodi na notranjo stran

ceste, saj moramo v vsakem trenut-
ku računati s tem, da lahko naredi
nekaj nepredvidenega. Hoja po zu-
nanji strani je zanj bolj varna, ne-
naden skok na cesto mu bodo tako
Iažje pravočasno preprečili.

Pešci pogosto izzivajo nesrećo z
nenadnim prečkanjem in pri tem
ogrožajo sebe in druge udeležence
v prometu. Ko se odločimo za prec-
kanje, moramo vedno pomisliti, da
voznik pri še tako majhni hitrosti
ne more v trenutku ustaviti vozila,
Nenaden skok pešca na cesto bo
zmedel rudi voznika, ki nesreće
morda ne bo već mogel preprečiti.
Za varno preckanje ceste je v prvi
vrsti potreben zadosten pregled v
obe smeri.

Igre z žogo v blizini ceste so lah-
ko prav tako nevarne. Otrok, po-
sebno manjši, še ni sposoben usme-
riti svojo pozornost hkrati na ve;
stvari, zato bo stekel za žogo, ki mu
je »pobegnila« na cesto, ne meneč
se za vozila, ki vozijo po njej. Prav
zato moramo otrokom preprečiti
tuđi igro ob cesti, ne le na cestišču.

Osnovnošolski otrok je med naj-
pogostejšimi udeleženci prometa,
prav zato si moramo vsi prizadeva-
ti, da bo na to nevarno pot tuđi
pripravljen. Poleg staršev so za pro-
metno vzgojo otrok v prvi vrsti od-
govorni učitelji. Že pri vpisu naj
bodo staršem v pomoč z nasveti.
Učitelji so lahko na področju pro-
metne vzgoje v nepogrešljivo po-
moć staršem, ki sami pogosto ne
morejo ali tuđi ne znajo pravilno
pripraviti otroka za promet. Rodi-
teljski sestanek je priložnost, ko
učitelji morajo spregovoriti tuđi o
otrokovi varnosti in pomagati star-
šem najti najbolj varno pot do lole.

Prvošolček ima okrog vratu ru-
meno rutico, ki bo opozarjala voz-
nike, naj bodo še bolj previdni pri
vožnji mimo otroka. Za vamost
otroka na poti v solo je v prvi vrsti
potrebna zbranost, da ga ne muči
strah pred solo, ker ni opravil zada-
nih nalog, da nima stiske s časom
ipd. Zato naj poskrbijo starši! Prav

tak* pa bo njegova pot bolj vama,
če bo cesto navajen pravilno preć-
kati. Ob tem je treba opozoriti, da
otrok nikoli ne navajamo, da tečejo
čez cesto. Otroka namreč pri tem
zanima le tek, bližajoče se vozilo ga
pri tem prav nič ne ovira in znajde
se pod kolesi. Otrok naj torej preč-
ka cesto zbrano, z normalnim kora-
kom, da bo ob tem v vsakem tre-
nutku lahko sledi] dogajanju na ce-
sti, kjer se lahko vedno zgodi kaj
nepredvidenega.

Za otrokovo varnost je velikega
pomena tuđi to, da je na cesti dobro
opazen. Torbica na njegovem hrbtu
je svetle barve, zato ga bo voznik
hitreje opazil. Svetlejša obleka prav
tako mnogo pripomore k večjj var-
nosti otroka na cesti. Otrok z rume-
no vetrovko se že od daleč vidno
loči od temneje oblečenih ostalih
pešcev.

Svetlobno odsevni trak, ki ga
otrok nosi na desni roki, ga bo
uspešno varoval na cesti. Voznik bo
otroka pravočasno opazil. ličen
obesek na otrokovih prsih ni le
okras, ampak ga bo tuđi varoval, ko
bo na cesti vidljivost zmanjšana.
Tovarne so tuđi z izbiro barv v prvi
vrsti poskrbele za deževne dni, ko
je vidljivost na cesti moćno zmanj-
šana; za otroke so v takem času
primerne pelerine in vetrovke v ru-
meni ali drugačni svetlejši vidni
barvi. Svetlobno odsevne nalepke,
obesek, trakovi, rumena rutica in
pelerina so potemtakem prepotre-
ben pripomoćek za vamost naših
otrok na cesti.

Za vamost najmlajših osnovno-
šblcev ima velik pomen tuđi pionir-
ska prometna služba. Pionirja pro
metnika stojita na robu pločnika in
usmerjata preckanje ceste mlajših
solarjev, ki sami težko ocenijo ugo-
den čas za to.

Vzporedno s prizadevanji za pro-
metno vzgojenost otrok moramo
poskrbeti za številnejše varne ko-
tičke, kjer se bodo otroci igrali brez
nevamosti. Na otrokovo potrebo
po gibanju v utesnjenih stanovanj-

skih soseskah vse preveč pozab-
ljamo.

Pri obravnavanju vedenja pešcev
v prometu je treba upoštevati tako
značilnosti vedenja pešcev nasploh,
kot tuđi posebnosti najbolj izpo-
stavljenih skupin pešcev t. j . otrok
do desetih let ter oseb starejših od
65 let. Pešci običajno izbirajo naj-
lažjo, najhitrejšo, najbolj ugodno
in udobno pot, t. j . pot, ki nima
večjih sprememb v nagibih, ki ne
spreminja oštro smeri, ipd.

Otroci do desetega leta lahko za-
hteve sodobnega prometa le delno
osvoje, ker za kaj več nišo dozoreli.
Slabo presojajo razdaljo, hitrosti,
ne razumejo prometnih predpisov,
ne poznajo prometnih znakov, itd.
Zato otrok, ne glede na pogoje v
katerih je nastala, za nezgodo niko-
li ne more biti odgovoren. Iz istega
razloga mora biti tuđi prometna
vzgoja čim bolj nazorna, in se ne
srne zožiti le na predavanja o pro-
metu. Ta lahko predstavlja le začeii-
no fazo prometne vzgoje. V slednjo
je treba z ustrezno pripravo vključi-
tl predvsem starše, saj se le ti naj-
več ukvarjajo»z otroci, otroci se po
njih zgledujejo, itd. Žal pa starši
pogosto napaćno presojajo otroške
zmožnosti in od njih preveč priča-
kujejo. Kadar prečkajo cesto sku-
paj z otrokom naj zato starši:

- zaustavijo pred prečkanjem
ceste;

- opozorijo otroke naj se ogle-
dujejo pred prečkanjem;

- zagotovijo, da se otroci zave-'
dajo nalog pri prečkanju in pri njih
aktivno sodelujejo; !

- zagotovijo, da otroci ne bodo
zaostajali za njimi ali tekali naprej;

- izogibajo naj se temu, da bi
bili na cestišču oz. na prehodu isto-
časno kot vozila.

Kar se tiče ostarelih, se je treba
zavedati, da le-ti sicer poznajo pro-
metna pravila, vendar jim njihove
zmanjšane čutne in gibalne zmož-
nosti preprečujejo, da bi to znanje
učinkovito uporabljali.

Voznik predstavlja za pešca ve-

dno nevarnost, kadar se skupaj
znajdeta na cestišču. Zato mora
svoja pričakovanja in pozornost ve-
dno prilagajati danim razmeram ,
saj pešca lahko mimogrede spregle-
da. Žal vozniki vse prepogosto po-
treb pešcev sploh ne upoštevajo.

Pogosto nezgodo zakrivijo pešci,
ko npr. iznenada planejo s strani na
cesto, posebno, če stopijo izrned
parkiranih vozil. Voznik tako nima
časa, ne le, da bi ustrezno ukrepal, i
pač pa jih pogosto sploh ne vidi.
Veliko nezgod zakrivita tuđi voznik
in pešec skupaj. Pomemben dejav-
nik varnosti pešca je tuđi to, da ga
voznik pravočasno opazi. To bo do-
segel tako z ustreznim ravnanjem,
posebno ponoći pa tuđi s tem, da
bo ustrezno oblečen oz. označen.
Zato za noćno hojo po cesti pripo- I
ročamo čim svetlejšo obleko, po
možnosti ćelo odsevno ter nošenje
odsevnih teles. Slednje zagotavlja
pešcu precej večjo vidljivost. Tuđi
vozniki morajo pri noćni vožnji ka-
dar opazijo pešca zmanjšati hitrost,
povećati stransko razdaljo od pešca
ter povećati budnost in se še bolj
posvetiti vožnji. ;

Pešci se morajo zavedati, da pre- i
cejšnji del nezgod nastane pri preč- |
kanju izven oznacenega prehoda za
pešce, saj voznik tedaj pešca ne
pričakuje in ni pozoren na pločnik.
Nastajajo pa tuđi na označenih pre-
hodih za pešce, ki pogosto dajejo
pešcu zmoten občutek varnosti in
so tako pri prečkanju manj pozorni
se ne ogledujejo ali pa se na prelio- i
du neustrezno vedejo. Pri semafori- j
ziranih prehodih nastajajo nezgode
takrat, kadar pešec ne upošteva
ustreznih svetlobnih znakov in se
znajde na prehodu pri rdeči luči.
Pogosto nastajajo nezgode tuđi na
istih prehodih (oz. v tistih križiščih)
kjer je vozilom dovoljeno zavijanje
v desno pri rdeči luči. Pešec takrat
vozila ne pričakuje in ni ustrezno
pozoren.

SVET ZA PREVENTIVO
IN VZGOJO V CESTNEM PRO-

METU PRI SO KAMNIK
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Fran Albreht 1889-1963

Spominska knjižna razstava
Zajeri življenje tako vsestran-

skega in živo prizadetega člove-
ka, kol je bil Fran Albreht v
knjižno razstavo, ki naj bi prika-
zala po možnosfi vsa področja
njegovega delovanja, nikakor ni
lahka naloga. Doba, v katero je
vstopil .sin ključavničarja v ka-
nuusld smodnišnid, je imela vse
značilnosti prehodnega časa:
burno dogajanje v politiki s pre-
bujanjem slovenskega proleta-
riata, s krvavo in nesmiselno
prvo svetovno vojno, z vrenjem
•nedvojnih let ih z bojem za so-
cialno in nacionalno svobodo; v
literaturi pa se je v tem času pe-
sniški svet moderne z njegovimi
estetskinri kriteriji prevesil v pa-
tos ekspresionističnih ekstaz ter
protestov socialnega realizma.

Albreht je bil še otrok, ko sta
umrla Kette in Murn, njegovi li-
terarni sodobniki pa so bili: Žu-
pančič, Cankar, Pugelj, Golia,
Gradnik, Gruden, Pregelj, Seli-
škar, oba Vodnika in Podbevšek

. - vsi močne umetniške osebnosti,
ob katerih je moral najti svoje
mesto tuđi Albreht.

Kakor koli že danes sodimo o
umetniški prepričevalnosti nje-
govih pesniških samoizpovedi in
njegovega upornega zanosa, mu
moramo priznati, da je znal pri-
sluhniti tokovom časa, predvsem
pa, da je z iskreno, brez dvoma

doživeto pesmijo o revolucionar-
nih spremembah, ki jih bo prine-
sel proletariat, izrazi! protest de-
lavskega sinu proti socialnim kri-
vicam. Ta revolucionarni protest,
ki je bil v tedanji slovenski litera-
turi izzivalen in nov, ni mogel
zastareti, čeprav so kasnejši pe-
sniki našli zanj morda bolj odme-
ven in ustrezen izraz.

Kot urednik »Svobode«
(1919-1920) je kritično presojal
usmerjenost meščanstva v novi
državi. Deset let (1922 - 1932)
je bil urednik slovenske central-
ne revije »Ljubljanski zvon«, v
katerega so pisali najpornemb-
nejši slovenski avtorji. Konflikti,
v katere se je zapletel z nekateri-
mi mladimi, so se zaradi njegove
spravljivosti polegli in priznati je
treba, da je znal s svojimi literar-
nimi nasprotniki najti način za
sožitja in sodelovanje, ki je bilo
slovenski literaturi v prid.

Izredne so njegove zasluge, ki
si jih je pridobil kot neverjetno
marljiv prevajalec. Več kot pet-
deset samostojnih knjig s prevodi
pesmi, pravljic, dram in romanov
iz angleščine, češčine, danščine,
francoščine, nemščine, slovenšči-
ne, srbohrvaščine in švedščine
(nekatere preko nemščine) so
bera, s katero je obogatil sloven-
sko prevodno literaturo.

Kot prevajalec nekaterih dram

(ki so ostale v rokopisu), pred-
vsem pa kot razgledan gledališki
kritik je BI v pornoč prizadeva-
njem gledališča za sodoben med-
naroden repertoar.
Med mnogimi pesmimi, ki jih je

pisal skoraj do smrti, je morda
prav. da za našo razstavo v Ka-
mniku navedemo sonet, ki nam
je po svoji intimni toploti še da-
nes posebno všeč.

JARO DOLAR

»AVTOSERVIS« DOMŽALE
Komisija za delovna razmerja
objavlja
prosta dela in naloge

1. 8 KV avtokleparjev
2. 2 KV avtoličarja
3. Več KV ključavničarjev
4. 1 snažilke

Kandidati morajo izpolnjevati naslednje po-
goje:
Pod 1., 2., 3 se zabteva končana poklicna šola
avtokleparske, avtoličarske, ključavničarske
stroke in vsaj nekaj let delovnih izkušenj.
Pod 4. se zahteva najmanj končana Oš.
Delavci bodo združevali delo za nedoločen
čas.
Pisne vloge z dokazili o izobrazbi sprejema
komisija za delovna razmerja Avtoservis,
Domžale, Ljubljanska c. 1, v roku 8 dni od
dneva objave.
Kandidate borno o izbiri obvestili v 15 dneh po
obravnavi.

ZAHVALA

Ob boleči izgubi našega dragega ata

JOŽETA
KORITNIKA

Zduša2

se iskreno zahvaljujemo vsem prijateljem, sosedom in znan-
cem, ki ste nam izrekli sožalje, darovali cvetje in ga pospre-
mili na njegovi zadnji poti. Srčna hvala g. župniku za
opravljene pogrebne slovesnosti in pevcem za zapete žalo-

stinke. Vsem iskrena hvala.

Žalujoči: •
vsi njegovi

Zduša, Mekinje, avgusta 1983

ZAHVALA

Ob smrti našega dragega sina in brata

JOŽETA
PIKELJNA

se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, prijateljem iz Tuhinja
in sosedom za besede sožalja, podarjeno cvetje in sprem-
stvo na zadnji poti. Enako zahvalo dr. Urlebu in patronažni
sestri iz Gornjega grada, pevcem iz Nove Štifte za poslovil-

ne pesmi in duhovniku Cimermanu za pogrebni obred.

Žalujoči:
vsi njegovi

Nova Štifta, september 1983

ZAHVALA

Ob smrti našega dragega očeta,
starega ata, brata in strica

MARTINA
ŽAVBIJA

iz Zg. Tuhinja 11

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija-
teljem in znancem za pomoč, izrečena sožalja in številno
spremstvo na zadnji poti. Posebna zahvala obrtnikom za
organizacijo pogrebne svečanosti in tovarišu Jožetu Koncilji

za poslovilne besede.

Žalujoči:
vsi njegovi

Zg. Tuhinj, septembra 1983

V naših sončnih planinah so se za vcdno zaprle tvoje oči,
a v srcu ostala bo bolečina do konca naših dni

ZAHVALA

Ob boleči in tragični izgubi naše drage hčerke in sestre

ŠONJE LANIŠEK
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijatejem, sosedom, znancem, sodelavcem, Planin-
skemu društvu Kamnik, OO ZSMS Tunjice in OO ZSMS Trgovskcga podjetja Kočna, Trgov-
skemu podjetju Kočna, delbvnim kolektivom Utok in Svit ter vsem, ki ste nam v trenutkih
neizmerne bolečine s svojo blizino, darovanim cvetjem, izrazi sočuslvovanja lajšali bolečino,
nam v najtežjih trenutkih stali ob strani in jo tako številno pospremili v njen prerani grob.
Posebej se zahvaljujemo dr. Malešiču, Marjanu Kregarju in Bojanu Pollaku in vsem tištim, ki
so ji v zadnjih trenutkih njenega življenja nudili pomoč. Zahvaljujemo se vsem govornikom za

poslovilne besede ob odprtem grobu, pevcem in g. župnikoma za pogrebni obred.

Žalujoči:
mami Pepca, oče Tone, sestra Mira in brat Martin

Laniše, 6. septembra 1983

V SPOMEN

1. oktobra 1983 mineva leto dni, odkar nam je kruta usoda
iztrgala iz naše sredine ljubega moža, očeta, brata in strica

Mirka
Podmiljšaka

Nisi se poslovi! od nas, brez slovesa si odšel. Zaman te
pričakujemo, da bi se vrnil nasmejan in vesel, kakršen si
vedno prihajal domov med nas. Vedno bolj te pogrešamo,
povsod je praznina, odkar te ni več med nami. V naših
srcih je ostala globoka žalost. Hvala vsem, ki obiskujete

njegov prerani grob, prinašate cvetje in prižigate svečke.

Neutolažljivi: +

žena Mera, sin Mirko, hcerka Irena in vsi njegovi

Starši, delavci
in učenci!
Z nežnim cvetjem je
lažje razveseliti svoje
najdražje.

Rezano cvetje,
lončnice
JANEZ HAJDIČ
Cvetličarna
Kidričeva 64,
Kamnik

POPRAVEK
V 15. Stevilki Kamniškcga občana

je pri tiskanju nastala napaka v zahva-
li Rože Marn, iz besedila je izpadlo:

Zahvaljujemo se tuđi DO Vektor
za razumevanje in cvetje.
Žalujoči:
sin Marjan in hferfca Majda z družina-
ma, brat Janez, sestre IVHcka, Johana
in Marjanu z dnižinami ter ostalo so-
rodstvo.

ZAHVALA

Ob nenadni izgubi naše drage
hčerke, sestre in tete

ANGELCE
REMIC

ni- - ~ iz Tunjic
se iskreno zahvaljujemo sosedom, prijateljem, znancem,
njeni sodelavki in vsem našim sodelavcem, še posebno ko-
lektivu Planinka Kamnik, za izrečena sožalja, podarjeno
cvetje in številno spremstvo na njeni zadnji poti. Hvala
pevcem za zapete pesmi in g. župniku za poslovilni govor z

obredom.

Žaljujoči: t

mama, sestre Marica, Anica in Ivanka z družinami,
brata Adolf in Ivan

Tunjice, Kamnik, julija 1983

ZAHVALA

Ob boleči izgubi naše predrage mame

IVANE ZORE
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija-
teljem in znancem, ki so nam v najtežjih trenutkih pomaga-
li, ji poklonili cvetje in jo spremili na zadnji poti. Posebno
zahvalo smo dolžni Veroniki Jeras in dr. Rebec-Gerbec
Tatjani, ki sta nam stali ob strani v času njene težke bolez-
ni. Enako zahvalo obema duhovnikoma za opravljen obred

in poslovilne besede ter pevcem za zapete pesmi.

Žalujoči
otrod

ZAHVALA
Ob boleči izgubi našega dragega

očeta, starega očeta in strica

PEREGRINA
ORAŽMA

iz Velike Lašne
se iskreno zahvaljujemo vsem sosedom, sorodnikom in pri-
jateljem, ki ste z nami sočustvovali, nam izrazili sožalje,
poklonili cvetje in ga tako številno pospremili na zadnji
poti. Hvala predstavniku društva upokojencev Kamnik in
tovarišu Osolniku za poslovilne besede ter g. župniku za
pogrebni obred. Še enkrat iskrena hvala vsem, ki ste nam
ob teh težkih trenutkih stali ob strani in nam kakorkoli

pomagali.

Žalujoči:
vsi njegovi

Velika Lašna, 25. julija .1983 ,

Kemijska industrija Kamnik
n. sol. o. Kamnik
Komisija za delovna razmerja TOZD Kamniktit

objavlja
prosta dela in naloge

organiziranje del pri izdeiavi
praškastih in vodopiastičnih
razstreliv ter pri mletju BD
smodnika

Kandidati morajo poleg splošnih pogojev določenih
v 6. členu Pravilnika o delovnih razmerjih TOZD
Kamniktit izpolnjevati še naslednje pogoje:
- da imajo strokovno izobrazbo kemijskega tehnika
- 3 leta delovnih izkušenj na enakih ali podobnih
delih
- poskusno delo 3 mesece
Na navedenih delih se prizna zavarovalna doba s
povećanjem (beneficirana delovna doba) 3 mesece
na leto.
Osebni dohodek je določen s Pravilnikom o osnovah
in merilih za razporejanje čistega dohodka in delitev
sredstev za osebne dohodke ter meril za vrednotenje
dela, način izkazovanja, obračunavanja in izplačeva-
nja osebnih dohodkov.
Ostale pravice in obveznosti so določene s Pravilni-
kom o delovnih razmerjih TOZD Kamniktit.
Kandidati naj predložijo pisne vloge z dokazili o
izpolnjevanju pogojev v 15 dneh od dneva objave na
naslov: Kemijska industrija Kamnik, Kamnik, Fužine
9, s pripisom - komisiji za delovna razmerja TOZD
Kamniktit.
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Tretjič osvojen
strelski pokal

Na Ijubljanskem strelišču ob Do-
lenjski cesti je bilo v nedeljo, 18. sep-
tembra republiško moštveno prven-
stvo z malokalibrsko puško serijske
izdelave za pokal Strelske zveze Slo-
venije. Prvič je naša ekipa osvojila ta
pokal leta I976, drugič leta 1979 in
tokrat znova. Tekmovalo je 22 ekip.
Zmagovito ekipo iz Kamnika so se-
stavljali znani mladi strelci - Marjan
Repić, Janko Podgornik, Andrej Fle-
rin in Roman Radej. Tekmovanje je
bilo do sedaj organizirano sedemkrat
in zmagovalna ekipa se je uvrstila na
državno prvenstvo, ki bo v Knjaževcu.
Zaradi stroškov pa je nastop ha dr-
žavnem prvenstvu vprašljiv, saj je
znano kakšna »suša« vlada po šport-
nih organizacijah.

Prav uspešen je bil nastop naših
strelcev dan prej v Celju. V tekmova-
nju za memorial Vasje Klanjška, ki je
bilo organizirano že šestnajtič, se je
14 ekip borilo za najboljša mesta. Ka-
mničani so se uvrstili na 2. inesto,
hajboljši posameznik pa je bil naš
Marjan Repič z odličnim rezultatom
•522 krogov. Zaslužil je lepo 1. nagra-
do: MK puško in kristalni pokal -
vazo.

Enajstega septembra je bilo v Ljub-
ljani republiško prvenstvo za vetera-
ne. Z vojaško puško je Ivan Podgor-
nik dosegel 2. mesto in prejel srebrno
medaljo, Ivan Rihtar je bil tretji z MK
puško - bronasta medalja, četrto in
peto mesto pa je pripadlo I. Podgorni-
ku in Fracu Rihtarju. Tekmovanja se
je udeležilo okoli 100 strelk in strel-
cev.

Na II. izbimem tekmovanju za tek-
me Alpe-Adria je naš pionir Sašo
Podgornik dosegel še boljši rezultat in
si priboril mesto v ekipi Slovenije.

J. TAJČ

4. Jegličev
memorial

Smučarsko društvo Strahovica iz
Sela pri Vodicah je priredilo v soboto
10. septembra 1983 tekmovanje v
smučarskih skokih na skakalnici s pla-
stiko za 4. Jegličev memorial. Nasto-
pili so mlajši in starejši cicibani ter
pionirji. Tekmovanja se je udeležilo
30 tekmovalcev iz skakalnih klubov:
Jesenice-Žirovnica, Bled, Braslovče-
Andraž, Ilirija, Ihan-Prevoje in do-
maćega društva. Značilnost tekmova-
nja je bilo izenačenost skakalcev, zla-
sti pri starejših cicibanih, kjer je Aleš
Polanc z Bleda zmagal z desetinko
točke prednosti pred Borisom Pod-
križnikom iz Braslovč.

Tekmovanje prircjeno v spomin na
Toneta Jegliča, kamniškega smučar-
skega skakalca in Titanovega livarja,
ki ga je okupator ustrelil kot talca
22. avgusta 1941 v Smledniku. Ker je
pred tremi leti SK Kamnik prenehal z
organizacijo tega tekmovanja, je to

nalogo prevzelo smučarsko društvo
Strahovica-Selo pri Vodicah.

REZULTATI:
Mlajši cicibani:
1. Boris Arh, SK Braslovše-An-

draž, 148,3 t (11, lOm)
2. Jure Jerman, SK Braslovče-An-

draž, 116,7 t (11, 9 m)
Starejši cicibani:
1. Aleš Polanc, SK Bled, 177,9 t

(13, 14 m)
2. Boris Podkrižnik, SK Braslovče-

Andraž, 177,8 (13, 13 m)
3. Janko Logar, SK Ihan-Prevoje,

174,9 t (14, 13 m)
Mlajši pionirji:
1. Franc Petek, SK Jesenice-Žirov-

nica, 220,4 t (16, 16 m)
2. Boštjan Modrijan, SK Jesenice-

Žirovnica 212,8 t (15, 16 m)
3. Primož Triplat, SK Bled, 210,3 t

(16, 15)
KLEMEN PIBERNIK

Vodniški tečaj
Taborniški odred Bistriških gamsov

že nekaj let ni pripravljal tečaja, na
katerem bi se mladi tabornik i vzgajali
za vodnike. Iz leta v leto smo naše
tabornike pošiljali na tečaje, ki jih je
organizirala Republiška konfercnca
zveze tabornikov Slovenije.

Letos nam finančne možnosti tega
ne bodo dopuščale, zato smo tečaj za
nov vodniški kader pripravili sami.

Tečaj se je začel v začetku septem-
bra in bo trajal do januarja. Tečajniki
se sestajajo ob petkih, predavajo pa
jim izkušeni taborniki - inštruktorji iz
našega odreda.

Kandidati za vodnike se bodo na
tečaju praktično in teoretično spozna-
li z načinom dela v taborniški organi-

zaciji. Program vodniškcga tečaja ob-
sega naslednje teme: mesto in vloga
taborniške organizacije v naši družbi,
zgodovina taborništva, taborniški
tnnogoboji, osnovni in dopolnilni pro-
gram ZTS, oblike in metode dela, pla-
niranje dela, informiranje in urejanje
glasil v ZTS itd.

•Vsi upamo, da bodo bodoči vodniki
hitro usposobljeni za delo z novimi
člani in da se bo naša organizacija
prav kmalu številčno povećala.

SAŠ D.

Čišćenje vseh vrst talnih
oblog (tapisom, itison ipd.) in
čišćenje stekla. Milaii DEI-
SINGER, Kidričeva 35, Ka-
mnik, tel. 831-748.

Sindikalno prvenstvo
kolesarjev
Zveza telesnokulturnih organizacij - »Kolesarsko
društvo Kamnik« pod pokroviteljstvom Občinskega
sjndikalnega sveta Kamnik

RAZPISUJE

OBČINSKO SINDIKALNO
PRVENSTVO V KOLESARJENJU
V nedeljo 2. oktobra 1983, ob 9. uri

PROGA:
Na krožni progi s startom na »Novem mostu« na

grabnu - Stranje - Godič - Mekinje - cilj »Novi
most.« Dolžina proge je 7.200 m.
SKUPINE:
Tekmovalke
do 25 let
od 26 - 35 let
od 36 - 45 let 2 kroga
nad 46 let
Tekmovalci
do 25 let
od 26 - 35 let
oe 36 - 45 let 4 krogi
od 46 - 55 let
nad 56 let
START:

Tekmovalke štartajo ob 9. uri, tekmovalci štartajo
pet minut po prihodu zadnje tekmovalke na cilj.
PRAVICA NASTOPA:

Na sindikalnom prvenstvu občine Kamnik lahko tek-
mujejo vsi, ki združuejejo delo znotraj občine Kamnik,
kar dokažejo s potrjeno zdravstveno izkaznico.
PRIJAVE:

Organizator tekmovanja sprejema prijave moštev in
posameznikov osnovne organizacije sindikata do 15
minut pred startom prve skupine kolesarjev obenem pa
deli startne številke.
TEKMOVALNA PRAVILA IN OCENJEVANJE:

Tekmovanje je za posamično in moštveno uvrstitev.
Moštvo sestavljajo trije tekmovalci in tekmovalka.
Tekmovalci morajo s prijavo zasesti vsaj tri od petih

starostnih skupm, tekmovalka pa eno od štirih starost-
nih skupin. Će se prljavija večje število tekmovalcev od
osnovnega števila, se starostno razvrstijo v njim pripa-
dajoče starostne skupine.

Za moštveno uvrstitev se upoštevajo tri najboljša
dosežena mesta posameznikov in ene posameznice, v
štirih v štirih različnih starostnih skupinah.

Prvo mesto šteje 10 točk, vsako naslednje mesto do
10 mesta pa po eno točko manj.

Moštva so razvrščerfa po doseženem številu točk. Če
več moštev doseže enako število točk, si delijo mesta.

Za dirko veljajo pravila Biciklističkog saveza Jugo-
slavije, Kolesarske zveze Slovenije, Zveze kolesarskih
sodnikov Jugoslavije in tega razpisa.
NAGRADE:

Občinski sindikalni svet podeli medalje za prva tri
mesta v vsaki starostni skupini, prvim trem moštvom
pa pokale.
PRITOŽBE:

Pismene pritožbe posameznikov sprejema glavni so-
dnik v 15 minutah po prihodu tekmovalca na cilj proti
vplačilu kavcije 500 din, ki se vrne, če je pritožba
ugodno rešena. Pismene pritožbe moštev sprejema
Občinski sindikalni svet, Titov trg 1, Kamnik v roku 8
dni po objavi rezultatov. Pod neresničnimi pođalki
prijavljen tekmovalec ali tekmovalka se diskvalificira,
enako velja za celotno moštvo.
SPLOŠNI PREDPISI:

Tekmovalci vozijo po cestno-prometnih predpisih.
Nezgodno so zavaravani pri Zavarovalnici Triglav. S
svojim startom tekmovalci sprejemejo pogoje tega raz-
pisa in vozijo na lastno odgovornost. Organizator ne
sprejema nobene odgovornosti za morebiti povzročeno
škodo med tekmovalci ali proti tretji osebi. Dovoljena
je zarnenjava kolesa, na progi lahko tekmovalce
spremljajo vozila sodnikov in organizatorja. Tekmova-
nje bo v vsakem vremenu. Organizator si dovoljuje
spremembo tega razpisa do ene ure pred prvim star-
tom.

S tem se želi Kolesarsko društvo priključiti ostalim
osnovnim telesno kulturnim društvom ali klubom v
soorganiziranju tekmovalne aktivnosti zaposlenih na
področju občine Kamnik.

Sindikalne športne igre zavzemajo pomembno mesto
v življenju delovnega človeka, škoda je le, da ta oblika
ne zavzema mesta še v širšem smislu aktivnosti v
posameznih DO, na osnovi česar bi po tekmovalnem
sistemu prišlo do pogostejših sindikalnih tekmovanj
med OOS v občini. Kolesarsko društvo obvešča svoje
člane in simpatizerje, da bo pripravilo društveno vož-
njo v Kamniško Bistrico pod imenom »Juriš na brisa-
če«. Vožnja bo prvd lepo soboto v oktobru, o čemer
boste obveščeni. Po vožnji na kronometer bo razglasi-
tev rezultatov pri Petru Podjedu v Godiču, kjer bo tuđi
društveni piknik. Nasvidenje v lepi oktobrski soboti na
poti v Kamniško Bistrico.

IO KOLESARSKEGA DRUŠTVA
KAMNIKKamniški taborniki

na Sutjeski
Letošnje leto je bilo za vse jugoslo-

vanske tabornike leto BRATSTVA
IN ENOTNOSTI. S tem mislimo na
povezovanje tabornikov iz vseh repu-
blik in pokrajin Jugoslavije.

Pri uresničevanju bratstva in enot-
nosti pa je veliko prispeval tuđi tabor-
niški odred Bistriških gamsov iz Ka-
mnika. Poglejmo na kratko, kje vse so
bili med šolskimi počitnicami naši ta-
borniki.

Začelo se je julija, ko se je šest
naših članov udeležilo sedmega zleta
jugoslovanskih tabornikov na Sutje-
ski, od tega so se štirje udeležili še
pohoda Po poteh partizanov Sutjeske.
Takoj po vrnitvi z zleta se je en tabor-
nik udeležil zleta Kosovskih taborni-
kov v Grmiji na Kosovu.

Konec avgusta je bil v Italiji zlet
odredov zamejskih 'tabornikov iz

Trsta in Gorice, ki letos praznujejo
tridesetletnico obstoja. Tuđi tu smo
imeli svojega predstavnika.

Zadnje naše potovanje iz Slovenije
je bilo septembra, ko se je deset naših
članov udeležilo Drugih taborniških
iger v Čačku. Na to tekmovanje smo
odšli kot edina ekipa iz Slovenije in
smo našo republiko uspešno zastopali,
saj smo zasedli četrto mesto. Na ta-
kem tekmovanju, katerega glavna te-
matika je »taborništvo in rekreacija«,
smo sodelovali prvič in upamo, da bo
prihodnjič naša uvrstitev še boljša.

Udeleženci na akcijah po naših re-
publikah in pokrajinah ter v zamej-
stvu so bili samo najboljši taborniki in
vsi smo prepričani, da so ime našega
mesta in naš odred predstavljali do-
stojno. ,

SAŠ

Obetavni začetki
V okviru alpske sekdje Smucarske-

ga kluba Kamnik se je zbraki v skupi-
no neka] Ijubiteljev jadranja na derid.
Letos smo priče* z intenzivnejsim de-
lom, vendar nam uspesnejše udejstvo-
vanje otežkočajo naslednje težave:
pomanjkanje strokovnih kadrov,
opreme in sredstev za nabavo le-te in
težave s prevozi.

Brez strokovno usposobljenih ljudi
ni pričakovati razvoja jadranja na de-
ski, zato smo v okviru šolskega centra
za telesno vzgojo organizirali tečaj za
vaditelje jadranja na deski. Vseh se-
dem kandidatov je uspešno opravilo
vaditeljski izpit. Poleg entuziazma
udeležencev je k uspehu pripomoglo
tuđi odlično vođenje demonstratorja
Bojana Župana. Jadralec potrebuje
za jadranje na deski vsaj osnovno
opremo. Primerne in kvalitetne opre-
me pri nas ni vedno dovolj, ali pa je
draga, s finančnimi težavami pa se
moramo ubadati sami. Vodnih povr-
šin za jadranje v bližim Kamnika ni,
zato srna vezani na prevoz do morja
ali Cerkniškega in Blejskega jezera.

Zaradi specifičnosti opreme je možen
le prevoz z osebnimi avtomobili.
Kljub vsem naštetim težavam se ja-
dralci na deski lahko pohvalimo z ne-
kaj vidnejšimi rezultati. Osvojili smo
dva pokala za ekipno I. mesto v kon-
kurenei smučarskih kadrov, I. mesto
med posamezniki v skisurfu za prven-
stvo Jugoslavije (Platak-Reka) - Go-
razd Župan, I. in VI. mesto na skisur-
fu za pokal Jugoslavije (Zenica -Bled
- Gorazd Župan in Jože Janković, II,
IV. in V. mesto na skisurfu za pokal
Jugoslavije (Vogel-Bohinj) - Gorazd
Župan, Matej Lah in Jože Janković,
III. mesto na kvalifikacijah za Bal-
kansko prvenstvo v Portorožu - Go-
razd Župan, I. mesto na odprtem pr-
venstvu Kranja - Gorazd Župan, IV.
in V. mesto na mednarodni regati v
Baroolab v Italiji - Gorazd in Bojan
Župan, IH. mesto v kriterijski regati
za jugoslovanski pokal v Splitu v težki
in lahki kategoriji - Bojan in Gorazd
Župan ter I. in III. mesto za prvenstvo
Jugoslavije pri mladincih (Split) - Bo-
jan in Gorazd Župan.

Poletje med lokostrelci
Čeprav je poletje čas dopustov, lo-

kostrelci nišo počivali; redno so treni-
rali in tako tuđi rezultati nišo izostali.
Letošnje poletje so tekmovalci LK
Kamnik zabelenli najboljše rezultate
doslej, v vseh disciplinah pa so tuđi
popravili klubske rekorde. Mirno pa
lahko zapišemo, da je bilo to poletje v
znamenju odličnih rezultatov Draga-
na Desnice, ki se je prebil, čeprav se
mladinec, tuđi v članski vrh.

V začetku julija je na mednarbd-
nem Fita turnirju V Radovljici Drago
osvojil 5. mesto v članski konkurenci
in postavil tuđi nov klubski rekord,
1190 krogov. '

Teden dni poZneje je ljubljanski
»hunter + field« turnir prinesel lep
uspeh ekipi LK Kamnik, kot tuđi po-
sameznikom. V mladinski konkurenci
v prostem slogu je Lukan zmagal pred
Italijanom Zorinijem; v članski kon-
kurenci pa je Desnica osvojil 4. mesto
(klubski rekord 914 krogov), pred
njim sta bila samo italijanska repre-
zentanta Bossi in Privilegi in naš
Oblak. Z osebnim rekordom 898 kro-
gov pa se je na solidno 6. mesto uvrstil
Orehek. Ekipa LK Kamnik, ki so jo
sestavljali Desnica, Lukan in Orehek,
pa je v generalnem plasmaju osvojila
2. mesto, za Italijani (Trst), v točko-
vanju za pokal Jugobanke. (upošteva-
jo se samo YU ekipe) pa je dragoceni
pokal osvojila ekipa LK Kamnik v isti
sestavi. V štirih letih je Kamniku to-
krat prvič uspelo osvojiti to lovoriko.

Drago Desnica in Brane Lukan pa
sta sodelovala tuđi na dveh tekmova-
njih v Italiji. Sijajen uspeh je Desnica
zabeležil na Fita turnirju v Gorici,
kjer je v članski konknrenci osvojil 3.
mesto in premagal vrsto odličnih tek
movalcev iz štirih držav.

Na Fita turnirju v Pesaru je lep
uspeh zaheležil Lukan z zmago v mla-
dinski konkurenci, Desnica pa je v
članski zopet osvojil 5. mesto.

V drugi polovici avgusta so se ka-
mniški lokostrelci mudili na enote-'
denskih pripravah v kovinju. Pripra-
ve je vodil Frenk Vengust in so izre-
dno uspele, kar se je pokazalo tuđi v
kasnejših rezultatih.

Tako kot prejšnja leta je bil tuđi
letos finalni turnir Alpskega pokala v
Vintgarju. Na zelo lepi »hunter 4-
field« progi so se kamniški lokostrelci
zopet izkazali. Tukaj velja na prvem
mestu omeniti uspeh Vojka Colnarja,
ki je v Vintgarju sicer osvojil 12. me-

sto, postal pa je zmagovalec alpskega
pokala za leto 1983 v instinktivnem
slogu. V tem slogu imamo v Kamniku
že od nekdaj odlične tekmovalce, kar
je potrdil tuđi Jemec, ki je osvojil 10.
mesto, ali 2. mesto v konkurenci Ju-
goslovanov. Dobro je streljal tuđi
Stradovnik, ki je v mladinski konku-
renci zasedel 2. mesto.

V prostem slogu so se tokrat izka-

zali samo mladinci, saj je Desnica
osvojil 3. mesto, Lukan je bil 7; dobro
pa je streljal tuđi Miha Kosec (8. me-
sto), saj je bila to njegova prva tekma
v konkurenci lokostrelcev prostega
sloga. Na koncu naj omenim, da je
Desnica v skupnem seštevku alpskega
pokala osvojil 2. mesto v mladinski
konkurenci, sicer pa je to njegova
zadnja »mladinska« sezona. _ d o -

Lokostrelski trim
V želji, da bi lokostrelstvo čim bolj

približan' večjemu krogu občanov, or-
ganizira Lokostrelski klub Kamnik
LOKOSTRELSKI TRIM TURNIR.
Ta turnir je namenjen občanom Ka-
mnika, ne glede na starost in spol,
zato vabimo vse, ki bi se radi preizku-
sili v streljanju s »pravim« športnim
lokom, da se v soboto, 8. oktobra,
udeležijo TRIM lokostrelskega tur-
nirja. Turnir se bo pričel ob 14. uri na
strelišču LKK v Mekinjah. Vso opre-
mo si bodo lahko udeleženci sposodili
na strelišču. Turnir nima tekmovalne-
ga značaja, temveć želimo z lokostrel-
stvom seznaniti čim širši krog občanov
Kamnika. Kdor ne bo sodeloval na
šaljivem lokostrelskem turnirju, se bo
lahko pod vodstvom izkušenih tekmo-
valcev seznanil s tehniko streljanja z
lokom. Poskrbeli borno tuđi za jedačo
in pijaco; pa tuđi za veselo razpolože-
nje. Za vse nastopajoče na trim tur-
nirju borno skušali zagotoviti tuđi
praktične nagrade. Če bo deževalo,
prireditev odpade.

Pridite, zagotavljamo, da vam ne bo
žal!

LK KAMNIK Modna revija
Modni izdelki Ele Knežević so

bili prava paša za oči, saj je pred-
stavila vse, od preproste elegance
do visoke mode, ki se je še zlasti
odlikovala zaradi domiselnih
kombinacij materialov in modnih
barv. Poleg modernih romantič-
nih oblačil s čipkami in volani so
navduševale tuđi mehke linije
usnjenih in pletenih oblačil za je-
sen in zimo ter najrazličnejši mo-
dni dodatki. Modno revijo so si
med drugimi ogledali tuđi slo-
venski košarkarji Jadrana iz
Trsta, ki so bili v našem mestu na
kondicijskih pripravah.

Kamniški občar\

KAMNIŠKI OBČAN, glasilo
občinske konference SZDL
Kamnik - Kamniški občan
je aprila 1981 ob 20-letnici
izhajanja prejel srebrni
znak OF - Ureja uredniški
odbor - glavna in odgovor-
na urednica Jana Taškar -
tehnični urednik Franc Mi-
hevc - strokovna sodelavka
Vera Mejač - Izhaja dvakrat
mesečno - Naslov uredniš-
tva: Kamnik, Tomšičeva 2,
telefon 831-311 - tekoči ra-
čun pri OK SZDL 50140-
678-57039 - Kamniški ob-
čan - Rokopisov in foto-
grafij ne vračamo - Tiska
CGP Delo v Ljubljani.

MONTAŽA TV ANTEN.
Marija Zibelnik, Zavrti 5,
Mengeš, tel. 737-466.

Razpis
jesenskega krosa občine Kamnik

Kraj prireditve: Stranje — severni vhod v delovno organizacijo KIK
(Veliki jez)

Datum in čas: v četrtek, 29. 9. 1983 ob lO.uri
Prireditelj: ZTKO občine Kamnik - odbor za množičnost
Organizator: ŠD Jurij Libnik
Prijava: W Z , ICRM, OZD in ostali zainteresirani se prijavijo

pred tekmovanjem pri strokovni službi ZTKO, kjer prejmejo tuđi
kartončke in dodatna ustrezna potrdila ter informacije. Na prijavni
kartonček je potrebno vpisati ime in priimek, organizacijo za katero
nastopa, letnico rojstva in za OŠ razred. Podatki morajo biti točni,
kajti uporabili jih borno za prijavo za nadaljne tekmovanje.

Tekmovanje kategorije, dolžina proge in čas nastopa: ml. mladinci
(letnika 1966, 1967), 2000 m, 10.00; ml. mladinke (letnik 1967)
1500 m, 10.15; st. mladinci (letnik 1964, 1965) 3000 m, 10.25; st.
mladinke (letnik 1965, 1966) 2000 10.40; cicibani W Z in mala Sola
150 m 11.00; cicibanke W Z in mala šola 150 m 11.10; pionirji 1.
razred 200 m; pionirke 1. razred 200 m; pionirji 2. razred 300 m;
pionirke 2. razred 300 m; pionirji 3. razred 400 m; pionirke 3. razred

400 m; pionirji 4. razred 500 m; pionirke 4. razred 500 m; ml.
pionirji 5. razred (1. 1971) 1000 m; ml. pionirke 5. razred (1. 1971)
1000 m; ml. pionirji 6. razred (1. 1970) 1000 m; ml. pionirke 6.
razred (1. 1970) 1000 m; st. pionirji 7. razredbi. 1969) 1000 m; st.
pionirke 7. razred (1. 1969) 1000 m; st. pionirji 8. razred (1. 1968)
1000 m; st. pionirke 8. razred (1. 1968) 1000 m; člani (letnik 1963 do
1947) 5000 m; članice (letnik 1964 do 1952) 2000 m; veterani A
mlajši (letnik 1948 do 1938) 5000 m; veterani B starejši (letnik 1937
in starejši) 5000 m; veteranke (letnik 1951 in starejše) 2000 m;
pripadniki TO in PM brez starostne omejitve 3000 m;

Pravico nastopa: Nastopajo lahko vsi občani s stalnim prebivali-
ščem v občini Kamnik in se pravočasno prijavijo organizatorju. Za
OZD lahko nastopajo delavci kateri so zaposleni v Kamniku.

Nagrade: Trije prvouvrščeni prejmejo diplome ZTKO občine Ka-
mnik. Ekipni vrstni red se točkuje in prve tri ekipe v kategoriji W Z ,
OŠ, OK, ZSMS, OTKO in OZD prejmejo diplome.

Ekipno tekmovanje:
V ekipnem tekmovanju je zmagovalec tista ekipa, ki zbere naj-

manjse število točk, tako da se tofkujejo tekmovalci po vrstnem redu
prihoda na cilj od prvega do zadnjega mesta.


